
PROLETARI DIN TOATE ŢARTÎE, UNTŢT-VA l

O RG AN AR COMITETULUI JUDEŢEAN SIBIU AL P.C.R. ŞI AL CONSILIULUI POPULAR JUDEŢEAN

Vizita de lucru a tovarăşului 
NICOLAE CEAUŞESGU la uzi
nele „Vulcan“ şi Institutul 

Proiect- Bucureşti
Anul VI, nr. 1548 Vineri, 16 februarie 1973 4 pagini, 30 bani

1197 3 -A N 1I0TARÎT0R PENTRU îlIDEPLINIREA
111NCINiLUILUI ÎN PATRIU AHII Şl JUMĂTATE

Adunări generale ale oamenilor muncii
în sectorul cooperaţiei meşteşugăreşti

Cu sim ţu l unei în a lte  resp o n sa b ilită ţi
Ca şi în celelalte domenii de activitate economică, cedent, precum şi măsurile ce urmează a se lua în

potrivit prevederilor statutare, în această perioadă au . , ,., L , -i vederea indcpliloc adunările generale ale cooperatorilor meşteşugari,
in care se analizează bilanţul realizărilor anului pre- anului în curs.

Noi angajamente 
privind depăşirea 

indicatorilor 
de plan

la nivei maximal
Adunările generale ale oamenilor 

muncii, în baza fundamentărilor 
făcute, a analizelor şi măsurilor 
stabilite, au aprobat o serie de an
gajamente menite să ridice nivelul 
eficienţei activităţii economice. As
tăzi prezentăm cireva din obiecti
vele ce şi le-au propus trei între
prinderi din municipiul Mediaş.

m Harnicele ţesătoare de la (izina 
textilă „Ttrnava“ au aprobat, după 
o chibzuită analiză, angajamentele 
de depăşire a sarcinilor de plan pe 
anul in curs. Astfel, planul produc
ţiei globale va înregistra o depăşi
re, faţă de nivelul maximal stabilit, 
cu 3 milioane lei, iar la producţia 
marfă se vor fabrica în plus pro
duse în Valoare de 3,4 milioane Iei. 
De asemenea, sarcinile de export 
vor fi depăşite cu ICO mii lei va
lută, iar ca o materializare a efi
cienţei activităţii desfăşurate se vor 
înregistra beneficii Suplimentare de 
500 mii lei.

Angajamentele an fost fundamen
tate pe posibilităţile de depăşire a 
sarcinilor fizice, printre cáré: 120 
mii m p ţtsăţuri tip bumbac, 10 to
ne fire tip bumbac şi 3 tone fire 
tip vigonie.

•  L* Fabrica de şuruburi, rezer
vele ce vor fi mobilizate prin îm
bunătăţirea indicelui de utilizare a 
maşinilor, organizarea şi îmbunătă
ţirea activităţii de aprovizionare, 
sporirea potenţialului tehnic-produc- 
tiv prin lucrări de autodotare, cit 
şi prin întărirea disciplinei în mun
că vor asigura îndeplinirea şi depă
şirea indicatorilor de plan pe anul 
în curs.

In baza acestor rezerve, adunarea 
generală a oamenilor muncii a a- 
probat angajamentul de depăşire a 
sarcinilor de producţie globala cu 
600 mii lei şi a beneficiului planifi
cat cu 100 mii lei.

•  La Fabrica de geamuri se pre
conizează pentru acest an o depă
şire a valorii producţiei giobate pla
nificate cu 5,4 milioane lei ş'i o 
producţie marfă cu 4,9 mu Iei. Ca 
urmare se va produce suplimentar: 
100 mii m p geam tras, 10 mii mp 
geam securit şi 10 mii m p geamuri 
prelucrate. De asemenea, indicato
rul de beneficii va ii depăşit cu 
500 mii lei.

La baza acestor angajamente stau 
cele 85 măsuri tehnico-organizato- 
rice stabilite, care in principal vi- 
zează îmbunătăţirea organizării pro
ducţiei şi a muncii, mecanizarea o- 
peraţiilor grele, ridicarea nivelului 
de pregătire al salariaţilor şi creşte
rea necontenită a productivităţii 
muncii.

____________
Rezultatele obţinute de cooperativa 

.»Tehnica, noua“ ,/în ,1972 sínt remar
cabile. Din darea de seamă prezentată 
de consiliul de conducere, în. aduna
rea generală a cooperatorilor rezultă 
că indicatorul de producţie marfă şi 
prestări de servicii industriale şi ne
industriale a fost realizat în proporţie 
de 105,9 la sută, iar livrările de măr
furi către fondul pieţii în proporţie 
de 115,7 la sută. De remarcat că rit-

Probiemele care au stat în mod 
deosebit î n , atenţia participanţilor la 
adunarea generală a aooperatofiior de 
la .Munca manuală“ ar. putea fi iu 
mod succint enunţate astfel: preocu
parea pentru buna deservire a popu
laţiei, crearea de modele noi, Îmbu
nătăţirea calităţii lucrărilor executate, 
respectarea normelor privind buna de
servire, sporirea volumului producţiei 
de seric, extinderea muncii la, domi
ciliu şî altele.

murile de creştere faţa de 1971 au 
înregistrat valori de 18,4 la sută şi 
respectiv' 29,2 la sută.

O realizare, care depăşeşte doar cu 
puţin nivelul planificat (0,4 la sută) 
s-a înregistrat Ia indicatorul prestări
lor de servicii către populaţie.

Analiza efectuată, dezbaterile ce au 
urmat au scos în relief o serie de as
pecte, menite, pc de o parte, să sti
muleze activitatea de viitor, iar ,pe

Pe fondul acestor, aspecte care au 
făcut: obiectul preocupărilor consiliu
lui de conducere, a secţiilor de pro
ducţie şi dc deservire în 1972, darea 
de seama, discuţiile purtate au relie
fat pc lingă rezultatele pozitive, o 
seric de neajunsuri, a căror rezolvare 
in bună “parte ă fost stabilită prin 
planul dc măsuri adoptat, prin propu
nerile şi angajamentele asumate.

Dar să prezentăm succint realizările 
obţinute de colectivul de cooperatori

şi depăşirii cifrelor de plan ale

de altă parte să mobilizeze conduce
rea cooperativei, colectivele de muncă 
din unităţi pentru găsirea unor mij
loace şi, măsuri care sa asigure înlă
turarea deficienţelor semnalate.

Dc Ta bun început trebuie remar
cate eforturile depuse de colectivele de 
cooperatori dc la unităţile 25 mecani-

(Contínúare în paq. a IIl-a)

fn 1972. Pianul, producţiei marfă a fost 
îndeplinit în proporţie de 105,3 ^la 
sută, la fondul pieţii s-au livrat măr
furi peste plan în valoare dc 2 mi
lioane lei. In acelaşi timp indicatorul 
de beneficii s-a realizat în proporţie 
ide l t? s7.1a. sută!» .

De remarcat o bună preocupare, fn

(Continuare în pag. a lU-a) 
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Asigurarea parcurselor de intrare şi Ieşire a trenurilor in staţia C.F.R. Sibiu este efectuată de la cabina de centra
lizare electrodinamieă. In fotografie: loan Rusu şi Ştefan Torna, impiegaţi de mişcare, la pupitrele de comandă

Măsuri hutărîte pentru îndeplinirea şi depăşirea
indicatorilor maximali

Dezvoltarea producţiei de 
corespunzător cerinţelor

Un obiectiv de primă (importanţă 
înscris în programul de dezvoltare 
a legumicultura în judeţul nostru îl 
constituie concentrarea producţiei, 
deziderat ce ’ se concretizează prin 
cultivarea cu legume a celor mat 
mari suprafeţe în doua ferme spe
cializate si 8 ferme mixte din coope
rativele agricole, în trei ferme pro
prii ale Întreprinderii judeţene pen
tru producerea şi valorificarea fruc
telor si legumelor şi în doua ferme 
ale I.A.S.

Pentru a asigura o aprovizionare 
corespunzătoare a populaţiei, în 1973 
este prevăzut a se realiza în coope
rativele agricole, cantitatea de 10 000 
tone legume, în fermele I.J.P.V.L.F.
•— 3 400 tonă şi în fermele I.A.S. — 
1 430 tone.

Prin măsurile luate s-.a deschis 
calea aplicării unor tehnologii mo
derne de lucru, asigurării cadrului 
eptim de sporire a producţiei şi de. 
ridicare a eficienţei - economice a 
sectorului legui icol. In acest con
text s-a acordat o deosebită “atenţie 
Ânplasării perimetrelor legumicole p 3 
cele maj bune terenuri, extinderibip.e-

canizării, asigurării şi folosirii unor 
seminţe cu o înaltă valoare biolo
gică, asigurării forţei de munca, ge
neralizarea acordului global.

In fermele I.J.P.V.L.F,, ca de alt
fel în toate unităţile producătoare 
de legume, există o susţinută preo-

cuuare pentru asigurarea bazei, ma
teriale necesare producţiei din acest 
an Astfel, o dată cu preluarea tere-, 
nurilor în toamnă s-a trecut la efec
tuarea arăturilor, lucrare realizată pe 
200 hectare. Atit din cauza timpului 
nefavorabil, cit Si a. faptului că. unele' 
suprafeţe au fost ocupate cu porumb 
şi cartofi, arăturile nu s-au putut 
efectua la nivelul planului. Va tre
bui ca de îndată ce condiţiile permit 
să se lucreze cu toate forţele şi 
mijloacele, l.a executarea arăturilor 
pe întreaga suprafaţă.

De asemenea, condiţiile din toam
na anului 1972 nu au permis unită
ţilor dă Snsămînţeze întreaga supra
faţă de legume-verdeţuri (spanac, 
salata, ceapă verde), îar temperatu
rile scăzute din iarnă au prins cul
turile semănate neacoperite de

zăpadă céea ce a determinat pierderi 
însemnate de recoltă. De aceea, pen
tru a se completa acest gol trebuie 
sa fie luate măsuri pentru pregătirea 
terenului şi însăminţarea suprafeţei 
de 30 hectare cu spanac şi 15 hec
tare cu salată.

Am luat totodată măsuri pentru 
preluarea de la S.M.A., prin transfer, 
a unui număr de 16 tractoare — 
din care 8 tractoare L. 445 — precum 
şi a 62 diferite maşini şi utilaj 3 care 
vor contribui la aplicarea întregului 
complex de măsuri agrotehnice pre-

UN DEZIDERA T MAIOR

legum e
actuale
văzute în tehnologiile de lucru. Con
form Ordinului ministrului agricul
turii, o dată cu preluarea mijloacelor 
mecanice va fi transferat şi numărul 
necesar de mecanizatori dintre cei 
mai buni, mai experimentaţi şi cu 
domiciliul cit mai apropiat de fer
mele în care , îşi vor desfăşura ac
tivitatea. Această măsură este în 
curs de realizare, mai puţin la fer
mele Sibiu şi Brateiu, unde mecani
zatorii care au lucrat în legumicul
tura si care solicită să lucreze în 
continuare in acest sector, nu au 
primit încă transferul din partea 
Trustului judeţean pentru mecani
zarea agriculturii. Ca urmare, ferme
le noastre întîmpină greutăţi serioa
sa în pregătirea producţiei legumi
cole. Din lipsa mecanizatorilor la 
feima Sibiu încă nu a început trans
portul îngrăşămintelor naturale pe 
suprafeţele ce urmeâză să fie fer
tilizate. Ţinînd seama de faptul că 
' 'tunul este destul de înaintat, se im-

(Continuare în pag. a IV-a) 
Ing. PETRU ROTÄRESCU. direc
tor adjunct al I.J.P.V.L.F. Sibiu

L* scurt timp după vizita dc lucru 
întreprinsă in 16 întreprinderi, insti
tuţii de învăţătnîtit superior şi. insti
tute de cercetare ştiinţifica din 
Capitală, vizită care a constituit, la 
început dc an nou, un puternic sti
mulent în munca desfăşurată de co
lectivele acestor unităţi pentru înfăp
tuirea cincinalului înainte de termen, 
joi dimineaţă, tovarăşul Nicolais 
Ceauşescu, secretarul general al parti
dului, preşedintele Consiliului de Stat, 
a fost oaspetele uzinei „Vulcan", ve
che şi puternică citadelă muncitoreas
că, şi al Institutului proiect — Bucu
reşti.

Secretarul general al partidului a 
fost însoţit de tovarăşii Ilie Verdeţ, 
Gheorghc Cioară, Dumitru Popescu şi 
Cornel Burtică.

Această vizită se înscrie în programul 
atit de vast şi dinamic al activităţii pe 
care tovarăşul Nicolae Ceauşescu o des
făşoară cu înaltă responsabilitate în 
fruntea partidului şi a statului, reafîr- 
mînd stilul de muncă propriu con
ducătorului poporului nostru dc a se 
consulta permanent şi direct cu crea
torii de bunuri materiale şi spirituale, 
de a stabili împreună cu ,ei, pe baza 
cunoaşterii nemijlocite a realităţii, ce
le mai potrivite măsuri pentru soluţio
narea neîntîrz.iată a problemelor ridi
cate astăzi dc organizarea şi moderni
zarea economiei noastre naţionale, de 
Sporirea eficienţei întregii activităţi 
productive, de a examina la faţa locu
lui, cu concursul factorilor dc răspun
dere din ministere, centrale industria
le şi alte instituţii, posibilităţile reale 
de perfecţionare continuă a vieţii eco
nomice şi social-culturale.

în cursul întîlnirii au fost reluate şi 
dezbătute pe larg o serie de probleme 
importante analizate dc tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu în cuvîntarea rosti
tă la Conferinţa organizaţiei ■ munici
pale dc partid Bucureşti, specialiştii în- 
făţişînd modul în care se transpun în 
viaţă indicaţiile date de secretarul ge
neral atit la Conferinţă, cîb şi cu pri
lejul vizitelor anterioare.

Dezvoltarea generală a întreprinde
rii, creşterea producţiei de utilaje co
respunzător cerinţelor programului e- 
ncrgetîc naţional, specializarea pe pro
duse de înaltă tehnicitate, trecerea la 
fabricarea şi de agregate siderurgice 
complexe au constituit elemente ale 
dialogului cu specialiştii şi- muncitorii 
uzinei „Vulcan“, cu factori de răspun
dere din ministerul de resort.

Gazdele au arătat că, ţinînd scama 
de indicaţiile date, s-a trecut pe scară 
largă la modernizarea producţiei, Ia 
valorificarea mai deplină a întregului 
potenţial uman şi material de care dis
pune uzina. întreprinderea şj-a mărit 

'capa’cterea de {.«inducţie, atîr prin nőt 
investiţii, dar mai ales pe seama folo
sirii mai eficiente a posibilităţilor de 
care dispune. laps reflectat sintetic în 
creşterea de 21 la sută prevăzută pen
tru producţia din acest an. Mai muls 
de 60 la sută din produsele aflate în 
nomenclator sínt noi sau . «proiectate, 
urmînd ca în cursul acestui cincinal 
aproape întreaga gama să fie reînnoită. 
Concomitent cu ridicarea ..parametrilor 
tehnici ai utilajelor fabricate aici, mun
citorii şi specialiştii se preocupi de 
scăderea consumului dc metal. Rezul
tatele obţinute în prima lună a aces
tui an, cînd planul maximal a fost 
realizat Ia toţi indicatorii, precum şi 
măsurile tehnice şi organizatorice sta
bilite, constituie garanţia că muncito
rii de la „Vulcan* vor traduce în viaţă 
angajamentele luate de a înfăptui cin
cinalul în patru ani şi jumătate, rcali- 
zînd obiectivele care le revin din ho- 
tărîrile Congresului al X-lea şi Confe
rinţei Naţionala ale partidului.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, apre
ciind rezultatele obţinute pînă în pre
zent, arată că există în uzină impor
tante rezerve pentru ridicarea eficien
ţei, pentru sporirea întregului poten
ţial productiv, recomandînd să se a- 
cordc atenţie folosirii raţionale a tu
turor spaţiilor • de producţie existente, 
amenajării de noi locuri productiv* în 
incinta uzinei.

In acest spirit * decurs analiza la 
faţa locului a stadiului lucrărilor de 
extindere a turnătoriei.. Gazdele infor
mează că prin'noile investiţii capacita

tea turnătoriei va spori cu aproape 
1 000 tone.

— Ce părere aveţi — printr-o orga
nizare superioară a tehnologiei m tur
nătorie şi utilizarea unor procedee 
avansate nu s-ar putea obţine o pro
ducţie de circa 10C00 tone fontă^ pe 
aceeaşi suprafaţă? — întreabă tovară
şul Nicolae Ceauşescu.

— Ne vom reevalua posibilităţile 
noastre şi ne vom strădui, tovarăşe se
cretar general, să realizăm producţia 
indicată de dumneavoastră — răspund 
gazdele.

Aceeaşi sarcină — de a se spori pro
ducţia în cadrul capacităţilor uzinei — 
a lost trasata şi colectivului turnăto
riei dc oţel.

In timpul vizitării principalelor sec
ţii de producţie, secretarul general ai 
partidului urmăreşte cu atenţie proce
sele de producţie, modul de amplasare 
a utilajelor şi de folosire a spaţiilor de 
producţie, fluxul fabricaţiei şi al apro
vizionării cu piese, discută cu specia
lişti, maiştri, muncitori despre preocu
pările lor, despre felul în care se rea
lizează prevederile maximale de plan, 
condiţiile de muncă şi dc viaţă ale 
acestora.

Pentru cîtcva momente, muncitorii 
întrerup activitatea pentru a-şi mani
festa prin aplauze şi urale bucuria de 
a avea din nou în mijlocul lor pe to
varăşul Nicolae Ceauşescu, sentimente
le de înaltă stimă şi profundă dragoste 
faţă dc secretarul general al partidului, 
încrederea nestrămutată în politica par
tidului.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, îl feli
cită, le urează să obţină rezultate su
perioare, să îndeplinească cincinalul 
înainte de termen în condiţii cit mai 
bune.

Examinînd cu atenţie unele faze de 
producţie, piesele complexe realizate, 
conducătorul partidului şi sfatului nos
tru ce re întărirea controlului de cali
tate pe fiecare operaţie, pe fiecare fază 
de producţie. De asemenea, indică, ca 
maşinile moderne cu care este înzes
trată întreprinderea să fie folosite la 
randamentul lor maxim.

în secţia de mecanică, tovarăşul 
Ceauşescu se opreşte în faţa maşinii la 
care lucrează tînărul lăcătuş mecanic 
Gheorghe Iordănoiu, proaspăt absol
vent al şcolii profesionale a uzinei.

— Cum merge treaba, cit cîştigi, îl 
întreabă tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

— Bine, tovarăşe secretar general, 
răspunde tînărul, îmi place meseria şi 
cîştig 1 200—1 300 lei pe lună, deşi lu
crez de mai puţin de un a*.

Adresîndu-se conducerii uzinei, to
varăşul Nicolae Ceauşescu subliniază e- 
ficienţa sporită pe care ar înregistra-o 
calificarea - .tisftxilo? dacă-, aceştia- ar li 
puşi să înveţe de la început să lucre
ze Ia maşinile complexe dc care dispu
ne uzina, eliminiudu-se fazele de pre
gătire după metode clasice, învechite, 
ceea ce ar asigura formarea lor rapidă 
la nivelul tehnicii moderne.

I* secţia dc mecanică grea, tovară
şul Nicolae Ceauşescu trasează ca sar
cina conducerii uzinei şi centralei in
dustriale dc specialitate să se preocupe 
de sporirea gradului dc mecanizare a 
operaţiunilor care ‘ se ■ execută • aki în 
vederea micşorării eforturilor fizice fcît 
şi a sporirii productivităţii muncii. De 
asemenea, el Recomandă să se foloseas
că mai bine spaţiul existent. .Secretarul 
generai ai partidului şi-a exprimat pă
rerea că întreprinderea ar avea de cîş- 
tigat reorganizînd fluxul dc prelucra
re a pieselor, separînd producţia piese
lor mari de cele mici.

Parcurgînd spaţiile dintre, halele u- 
z.inei, secretarul general al partidului 
s-a oprit în mai multe rînduri şi a in
dicat ca pe unele terenuri libere să se 
ridice noi secţii de montaj, să fie ex
tinse unele hale, astfel ca întreaga su
prafaţă ce aparţine uzinei să fie folosită 
Sa maximum în scopuri productive. 
Totodată, tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
* recomandat specialiştilor să se preo- 
cupe_ de îmbunătăţirea organizării flu
xului tehnologic în întreaga uzină în 
vederea sporirii productivităţii şi evi
tării transporturilor neraţionale.

In cursul vizitei, problemele referi
toare la ^dezvoltarea . în perspectivă a 
producţiei de utilaj energetic, îndeosebi 
cazane, precum şi de utilaje siderur
gice au constituit obiectul unei ample

discuţii cu ministrul loan Avram, con
ducerile centralei industriale, institu
telor de cercetări şi proiectări de spe
cialitate.

Ing Teofil Popovid, directorul Insti
tutului de cercetări şi proiectări de e- 
chipament tehnologic al Centralei in
dustriale de utilaj energetic, informea
ză despre realizările obţinute de spe
cialiştii noştri în domeniul diversifică
rii' producţiei de cazane şi ridicării ran
damentului acestora, asimilării de
astfel de agregate care să permită uti
lizarea drept combustibil a cărbunelui 
inferior — lignit —, precum şi a şis
turilor bituminoase. El raportează că 
în cadrul acţiunii de tipizare a produc
ţiei se fabrică în prezent nouă familii 
de cazane industriale, energetice şi
pentru apă fierbinte. Recent, a fost ter
minat cazanul de 1 035 tone, o adevă
rată performanţă a colectivului de la 
„Vulcan“, destinat termocentralei de la 
Rogojelu. Alt agregat dc acest fel este 
în construcţie. Totodată, specialiştii 
proiccte'ază două noi tipuri de cazane 
de 5C0 şi 1 000 tone pe combustibili 
solizi inferiori. In torai, în 1973 se* vor 
realiza 18 tipuri noi de cazane, dintre 
care cinci sínt destinate exportului.

Secretarul general al partidului se 
interesează dacă dezvoltarea producţiei 
dc cazane în viitorii ani a fosa corela
tă avît cu nevoile economiei naţionale, 
cri şi cu cerinţele de export. Specialiş
tii informează că dezvoltarea produsă 
în studiul de faţă pentru viitor asigură 
toate aceste cerinţe. In acest sens, ing. 
Ion Fătăceanu, directorul Institutului 
de cercetări-proiectări construcţii de 
maşini, prezintă secretarului general al 
partidului un studiu concret de dezvol
tare a producţiei de utilaj energetic, în 
care se prevede o„creştere, pînă la sfâr
şitul cincinalului, de 2,8 ori faţă de 
1970, a fabricaţiei de cazane. Potrivit 
unei variante, urmează să se concentre
ze în cîteva întreprinderi producţia u- 
nor componente ale cazanelor, fabri
caţie coordonată dc uzinele „Vulcan“.

— Cum concepeţi organizarea pro
ducţiei în aceste fabrici şi realizarea 
coordonată, a montajului cazanelor? 
— întreabă tovarăşul N i c o l a e  
Ceauşescu.

—- Fiecare întreprindere va fi profi
lată pc anumite subansamble pc cari 
le va livra direct beneficiarilor, iar c 
unitate specializată va asigura monta
jul — informează gazdele.

Făcînd unele sugestii de îmbunătăţi
re a studiului avansat, secretarul gene
ral al partidului se interesează daca în 
acest program a fost inclusă şi noua 
întreprindere cu acelaşi profil ce se 
construieşte la Cluj. Specialiştii rapor
tează că acestei unităţi îi va fi încre
dinţată producţia de cazane de pînă Ia 
10 tone-aburi pe oră.

—- Să ne gîndim la dezvoltarea ha
lelor existente, la iolosirea maximă » 
terenului disponibil pentru noi inves
tiţii, sa definitivăm proiectele şi Stu
diile intr-o soluţie Unică şi pentru în
treaga perspectivă dc dezvoltare * u- 
zinelor „Vulcan", avînd în vedere o- 
biectivele programului energetic şi în
ceperea producţiei de utilaj siderurgic 
şi pentru centrale electrice nucleare — 
subliniază tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

înfăptuirea acestui program — arată 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu — creează 
posibilitatea preluării de către uzinji 
„Vulcan“ a unei producţii de ..înaltă 
tehnicitate. Astfel se va folosi mai c- 
ficient capacitatea şi experienţa bogată 
a colectivului acestei întreprinderi.

In toate momentele vizitei la uzine
le ..Vulcan“, tovarăşul Nicola' 
Ceauşescu a fost înconjurat cu senti
mente de aleasă stima şi preţuire, cei 
cc muncesc aici rcafirmîndu-şi încre
derea şi adeziunea deplină a acestui 
harnic colectiv la politica partidului Ţ 
statului nostru, pusă în slujba înflori- 
rii României socialiste.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, ceilalţi 
conducători dc partid, şi de. stat care 
l-au însoţit, au avut apoi o înttlnire 
de lucru cu edilii Capitalei privind 
programul de dezvoltare a construcţi
ilor de locuinţe, a dotărilor social-cui- 
turalc şi a mijloacelor de transport 
pentru viitorii ani, în municipiul Bucu
reşti.

Discuţia arc loc la Institutul Proîect-

(Continuate în peg. * III-*)

vatră de vicierii“
Nici ritr s-au stins ecourile am

plei acţiuni cultural-educative da 
masă reuaite sub titlul generic „Pa
rtim* al demnităţii — România" şi 
o altă acţiune de amploare s-a de
clanşat în municipiul Sibiu. Pornind 
de la experienţa bogată acumulată 
la toate nivelele cu prilejul acţiu
nii precedente, care a izbutit să 
antreneze peste 7 000 de artişti a- 
matori în sălile arhipline alo clubu
rilor muncitoreşti, cinstind pri* 
spectacole artistice , mult aplaudate 
cea dc a XXV-a aniversare a pro
clamării republicii, Consiliul muni
cipal a! sindicatelor, sub îndru
marea Comitetului municipal dc 
partid a trecut la elaborarea 
unui nou program de acţiune, 
eşalonat în timp spre perspectiva 
celei de a XXX-a aniversări a eli
berării patriei noastre de sub jugul 
fascist, eveniment aniversar de 
înalt răsunet în istoria contempo
rană a României.

Programul, deja tipărit, a fost 
dezbătut zilele trecute cu responsa
bilii muncii politice şi cultural-e
ducative de masă, cu responsabilii 
cu problemele sportive şi 'cu pre
şedinţii asociaţiilor sportive, deve
nind o chestiune a instituţiilor şi a 
întreprinderilor din municipiu.

Ca structură organizatorică ac
ţiunea este eşalonată în cinci etape 
distincte: Mărţişor ’73 (etapa I), Te 
apăr, te laud, te cint — dedicata 
zilei_ de 23 August (etapa a Il-a), 
Pămînt al demnităţii — România 
— dedicată zilei de 33 decembrie

1973  ̂(etapa a HI-a), Primăvara si- 
biană ’74 (etapa a IV-a) şi Românie

; vatră de victorii — dedicată ce
lei dc a XXX-a aniversări a elibe
rării patriei (etapa a V-a).

După cum se stipulează în regu
lamentul acţiunii, participarea se 
ilustrează prin organizarea în toa
te unităţile economice, de transpor
turi, comerciale, instituţii, coopera
ţie, şcoli, cluburi, case de cultură şi 
săli culturale a următoarelor cicluri 
de manifestări: treptele măiestriei, 
nestemate sibiéne, iniţiative şi ex
perienţe^ dobiţidite în munca, me
moria pămînttilui românesc, cerceta- 
re-valorificare-eficienţă, partid — 
inima _ ţării, dicţionar medical, li
tera şi spiritul legii, harta munici
piului Ja scara viitorului, muncă-or- 
dinc-disciplină şi muncă-familie- 
socictate.

Desigur, participarea are în vede
re stimularea mişcării artistice de 
amatori din municipiu, consolida
rea formaţiilor artistice, îmbogăţi
rea repertoriului acestora, în care 
scoţi acţiunea se desfăşoară şi ca o 
suită de dialoguri artistice, cu par
ticiparea formaţiilor corale, instru
mentale şi de dansuri, a brigăzilor 
artistice de agitaţie şi a montajelor 
literare, a soliştilor vocali, instru
mentişti şi dansatori. în acelaşi timp 
competiţia va antrena participarea 
colectivelor la o serie de 19 disci- 
pjine sportive, dintre care amintim 
aici gimnastica artistică, fotbal, vo
lei, atletism, handbal, tenis de masă 
Şi de cîmp, ciclocros, carting, dirt-

track, box, lupte, călărie, jedo ji 
aşa mai departe.

Ciţeya chestiuni de principiu: 
pornita ca iniţiativa a Consiliului 
municipal al sindicatelor, acţiunea 
se defineşte acum ca o cauză co
mună a Comitetului municipal Si
biu de cultură şi educaţie 'socialis
tă, organizîndu-se prin conlucrarea 
acestor factori cu Comitetul muni
cipal Ü.E.C., Consiliul municipal 
al organizaţiei_ pionierilor, cu uni
tăţile cooperaţiei meşteşugăreşti şi 
cu _ Casa armatei. In perspectiva ei 
artistică acţiunea cheamă formaţiile 
să abordeze un repertoriu contem
poran, inspirat din realizările so
cialismului, dar şi din trecutul de 
luptă pentru libertace, independen
ţă şi dreptate socială.

Apreciind interesul viu pe care 
acţiuaea declanşată în municipiul 
Sibiu J-a stîrnit deja în instituţii şi 
întreprinderi, în şcoli şi în unităţi
le cooperaţiei meşteşugăreşti, propu
nem generalizarea acţiunii în între
gul nostru judeţ, ca o cauză a tu
turor comunelor şi oraşelor, a ce
lor două municipii, convinşi că de
clanşarea  ̂ei la scara unor asemenea 
proporţii (desigur adecvîndu-se mo
dalităţile specificului fiecărui com
partiment) ar constitui un cadru 
optim de afirmare a entuziasmului 
cu care populaţia judeţului nostru 
nu sporeşte eforturile pentru înde
plinirea sarcinilor trasate de Con
ferinţa Naţională a partidului,

ION ITU
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O mai mare preocu
pare faţă de cerinţele 

cumpărătorilor
Mai multe »articole“ pentru copii
Unităţi modernizate
Gestionari evidenţiaţi, dar şi a lţii. . .
Totul pentru satisfacerea cerinţelor sibienilor

îmbunătăţirea aprovizionării popu
laţiei cu mărfuri de bună calitate, dez
voltarea reţelei şi extinderea formelor 
moderne de deservire sínt doar cîteva 
din importantele sarcini pe care con
ferinţa judeţeană de partid le a pus 
în faţa unităţilor comerciale din iu- 
deţ. In ce măsură se îndeplinesc aceste 
cerinţe? Se face oare totul pentru rea
lizarea unui comerţ superior? La aces
te întrebări ne răspunde astăzi tova
răşul Nicolae Ghişoiu, director la 
î.C.S.T.I. Sibiu, căruia i-am solicitat 
un scurt interviu.

— Să vorbim, mai iutii, tovară
şe director, despre aprovizionare. 
Mai sínt do3r cîteva zile pîaă la 
anotimpul ghioceilor. In ce măsură 
s-a ocupat întreprinderea pe care 
o conduceţi de „umplerea“ maga
zinelor cu mărfuri de sezon?

— & a ora actuală în unităţile noas
tre au şi fost aduse cantităţi însemna
te de pardesiuri, taioare, rochii şi încăl
ţăminte pentru femei, bărbaţi şi copii. 
Avem de gînd să colaborăm mai strîns 
cu I.C.R.T.I.-ul, prin realizarea de de
plasări comune la fabricile furnizoare 
pentru continua completare a fondu
lui de marfă. Pe de altă parte, dia 
iniţiativa Comitetului judeţean de 
partid, a Consiliului popular judeţean, 
miercuri a avut loc o întîlnire între 
conducătorii din industria judeţului şi 
comerţ. Aceasta pentru a se stabili 
nişte 'legături şi mai strînse în vede
rea furnizării unor mărfuri peste plan 
pe „piaţa“ Sibiului.

— Comerţul sibîan a fost şi mai 
este încă deficitar în ceea ce pri
veşte articolele de îmbrăcăminte 
pentru copii. Ce măsuri preconizaţi 
pentru remedierea acestei anomalii?

— Aveţi dreptate. Au existat pe
rioade în care, din magazinele noastre, 
au lipsit articole pentru copii. Noi, 
însă, am luat o serie de măsuri pen
tru îndreptarea lucrurilor. Pe lîngă 
repartiţiile puse la dispoziţie de către 
I.C.R.T.I., conducerea noastră s-a de
plasat la Tg. Mureş şi Cluj. Din .. este 
oraşe am achiziţionat o serie de măr
furi, mai ales articole pentru copii —

CITITO R II
SESIZEAZĂ

Doar...
apostoleşte

Mai  ̂mulţi navetişti din Bradu se
sizează că pentru a ajunge la timp 
(ora 6) la locurile de muncă, la 
fabrica „Sticla“ Avrig, sínt nevoiţi 
să parcurgă pe jos cei 6 km. Aceas
ta pentru că dacă ar folosi auto
buzul de pe traseul Sibiu-Avrig, la 
care au abonamente, ar însemna să 
întîrzie de la program o jumătate 
de oră. Desele cereri adresate Au
tobazei T.A. Sibiu, ca autobuzul de 
dimineaţă să plece cu o jumătate de 
oră mai devreme, au rămas fără 
nici un răspuns. Şi cum n-au fost 
înţeleşi, oamenii sínt nevoiţi s-o ia 
în fiecare dimineaţă apostoleşte spre 
fabrică, indiferent că e ploaie, vînt

cămăşuţe, costumaşe şi rochiţe. N-ar 
strica să fim ajutaţi nşai mult de coo
peraţia meşteşugărească din judeţ. Da
că cooperaţia ar valorifica, de exem
plu, cupoanele de la fabricile „Liber
tatea“ Sibiu şi „Tîrnava“ Mediaş, soi 
am cîştiga şi mai mult.

— S-au întîmpiat cazuri în care 
unele mărfuri existente în iripozite 
n-au apărut la timp în magazine.

— Intr-adevăr merceologii şi unii 
dintre gestionari nu sínt suficient de 
receptivi în ceea ce priveşte aducerea 
noutăţilor. Faptul ne-a fost sesizat şi 
de către echipele de control obştesc. 
Dacă unii vînzători, printre care Kon
rad Ulreich, Irina Gabor, Elena Dra- 
gotă, Erika Sill, Richard Albrecht, 
Ilse Pârău, Elena Budăi, Letiţia Poaru, 
Sanda Gheorghe, Irimie Faur şi alţii 
au fost evidenţiaţi pentru munca de
pusă şi rezultatele obţinute, alţi ges-. 
tionari Ilie Podaru, Carmen Petraşcu, 
Victoria Hadăr, Cornelia Arsin, Mi- 
haela Cărăuşu au fost sancţionaţi pen
tru modul defectuos cum înţeleg să 
lucreze.

-i- Ce preocupări aveţi pentru 
modernizarea unităţilor?

— După cum ştiţi, în Piaţa Repu
blicii, am deschis unitatea „Adam“, 
cu autoservire, numai pentru cămăşi. 
Vom reprofila unitatea nr. 55 „Po
şeta“, tot în magazin cu autoservire, 
studiind, în continuare, alte posibili
tăţi. Vom extinde expunerea deschisa 
de mărfuri şi la unităţile 11, 14, 18, 
24, 26 şi 60. La magazinele nr. 15, 
26 şi 18 vom mări capacitatea de ex
punere prin montarea de tronsoane şi 
suporţi mobili. Pe de alta parte, în 
colaborare cu fabricile din Sibiu şi 
Cluj vom organiza expoziţii cu vî*- 
zare. De asemenea, ne vom ocupa 
intens de organizarea unor perioade 
comerciale cum ar fi: Decada cadouri
lor pentru femei, Luna imprimeurilor, 
Luna şcolarului, Luna cadourilor etc. 
Ii asigurăm pe cumpărătorii din Sibiu 
că noi vom face totul pentru ca 
cerinţele lor să fie cît mai bine satis
făcute.

AL. SOMEŞANU

sau zăpadă, ceea ce îi face să ajun
gă obosiţi gata la locurile lor de 
muncă. Credem că ar trebui să se 
ţină seama de cerinţele lor justifica
te şi să se facă acea schimbare de 
orar. Pe cînd?

Avem, dar...
în ziua de 13 februarie a.c. Dia

log la unitatea de tutungerie nr. 72 
„Matelot* (Sibiu, str. 9 Mai). „Am 
«uzit că aţi primit „Amiral*, v-aş 
ruga un pachet“. „Am primit ceva 
d a r...*  „Solicit doar _un pachet“. 
„Vă servesc dar numai dacă mai 
cumpăraţi şi altceva“̂  „Adică, ce ar 
mai trebui să cumpăr ca să intru 
în ‘posesia ţigărilor preferate?“ „Cel 
puţin o felicitare, o ilustrată..  
Cum însă clientul I. Popa n-a avu* 
nevoie (sau n-a vrut) să cumpere 
o felicitare, o ilustrată sau . . . ,  a 
rămas fără ţigări. Apropos de felul 
cum „înţeleg" unii să facă comerţ!

Aspect de la carnavalul pe gheaţă care a avut loc marţi pe patinoarul 
artificial al tineretului

Foto: HORST BUCHFELNER

Secvenţe mai mult 
în... n e g r u

Despre curăţenie. . .
La unitatea nr. 31 „Autosifon" de 

pe str. 9 Mai, a cooperativei „Teh
nica nouă", se pot schimba capsu
lele goale cu cele pline. Foarte 
bine. Dar nu ştiu de ce — poate 
n-au timp — cei de acolo nu aruncă 
o privire tn propria vitrină. N-ar 
fi tocmai greu să vadă praful depus 
peste tot într-un strat gros de două 
degete. Se pare că de la înfiinţare 
n-a mai dat nimeni cu cîrpa sau cu 
peria pe acolo.

Apropos d e . . .  gramatică
Pe str. Karl Marx există un ma

gazin (unitatea nr. 26), apartinînd 
cooperativei „îmbrăcămintea", unde 
se confecţionează şi se vînd plăpumi 
şi saltele. Firma ne îndeamnă să 
credem că a fost confecţionată de 
un „străin" în ce priveşte gramatica 
limbii române. Mare şi frumos, cu 
litere ronde culcate pe dreapta stă 
scris deasupra vitrinei: „Plăpume" (!) 
Ar fi bine ca aceia care fac firmele 
să aibă la îndemînă un îndreptar 
ortografic, ortoepic şi de punctuaţie. 
Nu de alta, dar se mai cunosc ase
menea, cazuri, şi nu puţine. (Şi fiind
că veni vorba, nici forma „plapome* 
trecută în Lista, abonaţilor la ser
viciul telefonic nu este . . .  româ
nească).

Vitrină sau depozit. . .
Am mal semnalat In coloanele 

ziarului faptul că în vitrina maga
zinului alimentar nr. 101 de pe str.

Vrei, nu vrei 
plăteşti!

Cît costă ondularea simplă a pă
rului la unitatea de coafură a coo
perativei meşteşugăreşti „Igiena*, 
din Sibiu, str. 9 Mai? Fără alte a- 
daosuri, 5 lei, aşa scrie, cel puţin, 
la tarif. însă la unitatea respectivă 
se procedează altfel. Vrei sau nu 
vrei să foloseşti soluţiile „Farmec* şi 
„Fixativ“, eşti obligată să plăteşti 
8 lei. Aşa i s-a întîmpiat clientei

M.N. îs ziua de 3 februarie a.c. A 
solicitat casierei un bon de 5 lei. 
Casiera i-a eliberat însă unul de 
8 lei, bineînţeles, adăugind şi costul 
soluţiilor pe motiv că „aşa sîn* 
dispoziţiile*. Clienta s-a adresat a- 
tunci responsabilei unităţii, (Crişan), 
care pentru a nu o contrazice pe 
casieră a invocat aceleaşi aşa-zise 
dispoziţii. întrebăm şi noi ce fel 
de „metodă“ e asta?

0 justificată 
propunere

Cititorul nostru Dietmar Fischer 
(Sibiu) vine cu o propunere, care ar 
trebui aplicată. „Dacă fiecare fami
lie dintr-un imobil cu 2—3 etaje ar 
avea cîte o cutie de poştă la parter, 
cred că şi trimiterile poştale ar a- 
junge acolo unde trebuie, iar tim
pul deservirii unui sector ar fi mal 
scurt“. Intr-adevăr, în instrucţiunii« 
P.T.T.R. se prevede ca fiecare imo
bil (bloc) să aibă, pentru fiecare a- 
partament, instalate la intrare, în 
casa scărilor, cutii poştale. In mu
nicipiul nostru sínt însă unei* 
blocuri (ex. în Terezian) unde fac
torul poştal este obligat să urce la 
fiecare nivel. Oare nu gîndesc lo
catarii imobilelor respective, asocia
ţiile de locatari, că pretenţia de a fi 
bine deserviţi de factorii poştali tre
buie să fie însoţită de crearea unor 
bune condiţii pentru a fi tradusă în 
fapt?

Rubrică redactată 
de S. MÂGEANU

G-ral Magheru se găsesc lot felul 
de „obiecte" care numai produse ali
mentare nu sínt. Parcă de atunci nu
mărul cîntareior şi al maşinilor de în
registrat bonuri a crescut. Ce-i drept 
slut perfect aliniate, şterse de praf 
— probabil zilnic — d a r . . .  nu-s 
de vînzare. Atunci de ce le ţineţi 
în vitrină tovarăşi?

Reclama este . . .  cînd este
„Reclama este sufletul comerţului* 

se spune destul de frecvent.
Q.J.T. a deschis o nouă unitate 

„Gospodina" şi, bineînţeles, vrea să 
aducă acest lucru la cunoştinţa pu
blicului. Drept care, cineva mai în- 
demînatic pune mina pe nişte cre
ioane colorate şi scrie: „Incepînd cu 
data de 5 II 1973 în salonaşul 
rest. împăratul R. de pe str Xenopol 
funcţionează o nouă unitate de tip 
„Gospodina". . .  „Reclama", gata scri
să, gata citită ş i . . .  gata greşită, 
este expusă în vitrina restaurantului 
(fost „Zahana", căci actualmente 
n-are nume) ş i . . .  „bine c-am mai 
scăpat de-o sarcină".

Tonul face muzica
Majoritatea oamenilor se deplasea

ză în oraş cu autobuzul. De multe 
ori este aglomeraţie şi şoferii inter
vin prin microfon pentru a grăbi 
urcarea. „Vă rugăm frumos, poftiţi 
mai în faţă!" se aude glasul calm, 
liniştit, al omului de Ia volan şi 
instinctiv cetăţenii îşi „accelerează* 
mişcările. Din păcate, de cele mai 
multe ori tonul şoferului este agre
siv, poruncitor şi, uneori, nici ex
presiile nu sínt tocfhai „alese*. A- 
tunei se ivesc schimburi dure de 
cuvinte, încep Invectivele ş i . . .  nu 
e bine. Pentru că, aşa cum se spune, 
„tonul face muzica".

 ̂ţional. j
 ̂ Printre ei s-au numărat: Mariaj

s p o r t á g i  s p o r t . s p o r t . . .

P o p ic e

Voinţa Mediaş 
se pregăteşte 
in vederea 
returului

Divizionara A, Voinţa Mediaş îşi con
tinuă pregătirile — începute la 4 
Ianuarie a.o. — tn vederea reluării 
campionatului. In acest sens, pe lingă 
pregătirea fizici generală şl tehnico- 
tactlcă, jucătoarele au susţinut cîteva 
partide amicale dintre care amintim 
pe cele cu Voinţa Agnita (scori 2360,
— 2 000 p.d.) şi Sticla Tîrnăvenl (2 380
— 2160 p.d.).

Antrenorul Í. Ghirilă a renunţat la 
serviciile jucătoarei Ioana Barna, com- 
pletîndu-şi formaţia cu cîteva elemen
te de perspectivă: M. Opriş, A. Eim- 
băşan, R. Moraru, O. Roman şi H, 
Paulie.

Z. R.

Ş a h

„Cupa
16 F ebruarie“
Comisia municipală de şah Mediaş 

în colaborare cu Casa de cultură a 
sindicatelor a organizat competiţia de 
şah dotată cu „Cupa 16 Februarie",

In seriile finale au participat peste 
80 de sportivi de categoriile S şi a II-a 
şi 15 juniori.

Iată ocupanţii primelor locuri, pe 
categorii: seniori: G. Oprişoiu juni
ori: G. Domokos: junioare: V. Ilieş.

a  ZAMFIR

TIM PU L
Centrul meteorologic Sibiu comuai- 

cl: vreme călduroasă cu cerul varia
bil. Local posibil să plouă slab. Via
tul va sufla potrivit, cu unele intensi
ficări, din sectorul sud-estic. Tempe
raturile minime vor fi cuprinse intra 
minus 1 şi 3 grade, iar cele maxime 
vor oscila între 6 şi 10 grade.

CISMÄDIE: POPÜL AR: Călăreţii 
(orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Ultimul tren din 
Gun Hill (orele 16,00; 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Steaua sudului
(orele 18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Valurile Dunării (o- 
rele 17,00 şi 19,00).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Filiera (orele 9,00; 

11,30; 14,00; 16,15: 18,30; 20,45); A R T A i 
Queinsada (orele 9,30; 12,00; 15,30;
18,00; 20,30)1 T IN E R E T U L U I: Cu mîi- 
nile curate (orele 10,00; 12,00; 14,30; 
16,30; 18,30; 20,30); 7 NOIEMBRIE: 
Felix şi Otília seriile I şi II (orele 
10,00; 14,00; 17,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Explozia 
(orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI: Opiul şi bila 
(orele 10,00; 16,30; 18^0; 20,30); Draga Olteanu şi Colea Râuîu in Ulmul românesc EXPLOZIA

DUMBRĂVENI: V NOIEMBRIE: 
Adio domnule Chips, seriile I şi II 
(orele 17,00 şi 20,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Primul troleibuz (orele 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
9.00 — Curs de limba rusă. Lecţia a 

41-a. 9.30 — O viată oentru o idee (re
luare) — Gh. Titeica. 10.00 — Telex. 
10,05 — Publicitate. 10.10 — Biblioteca 
centra toti. Ion Aaîrbiceanu (reluare). 
10.55 —* Avanpremiera. 11,00 — Istoria 
filmului sonor (reluare). .Toată lumea 
ride, cîntă si dansează*. 12.30 — Barzi 
si rapsozi (reluare). 12.40 — Municipali
tatea răspunde bucuresteanului (reluarel. 
13.00 — Teleiurnal. 16.00—17.00 — Tele- 
scoală. — Matematică. — Istoria Româ
niei. 17.30 — Curs de limba enaleză. Lec
ţia a 40-a (reluare). 18,00 — Telex. 18.05 
— Traaerea Loto. 18.15 — Atentie la . . .  
neatenţie! 18,35 — La volan — emisiune oentru conducătorii auto. 18.50 — Tele- 
conferintă de oresă. 19.20 — 1001 de seri. 
19,30 — Teleiurnal. — Cincinalul înainte 
de termen — Cauză a întreoului oonor. 
20,10 — Cîntecul săotămînii. Frumuseţii 
tale de Georcre Griooriu. 20.20 — Laudă 
Eroilor. Emisiune dedicată aniversării a 
40 de ani de !a luDtele petroliştilor si 
ceferiştilor. 20.35 — Prim plan, dr. ina. 
Attila Palfalvi. Drofesor la Institutul poli
tehnic din Ciut. 21.00 — Film artistic — 
Fraţii — Producţie a studioului cinema- 
toorafic „Bucureşti". 22.20 — 24 de ore. 
22.45 — Aoiauze oentru români. Cu an
samblul folcloric .Alunelul* din iudetul 
Teleorman în Marea Britanie,

B o x

Unirea Ocna 
Sibiului~  Voinţa 

Sibiu
Sîmbătă, 17 februarie 1973, începînd 

cu ora 18, în sala Casei de cultură 
din Ocna Sibiului va avea ioo o 
gală amicală de box între echipele 
Unirea din, localitate şi Voinţa Sibiu.

Spectacol la cămi
nul cultural din 
comuna Tîrnava
In sala căminului cultural din co

muna Tîrnava, de curînd, în faţa 
unui numeros public, formaţiile ar
tistice din localitate au prezentat un 
reuşit spectacol artistic. Şi-au dat 
concursul: fanfara, grupul vocal băr
bătesc, corul mixt, taraful şi echipa 
de teatru. Toate aceste formaţii au o 
îndelungată activitate, continuă fru
moase tradiţii, impulsionate azi de 
noile măsuri privind ridicarea nive
lului cultural al maselor de oameni 
ai muncii.

Apreciind strădania harnicului co
lectiv de activişti culturali voluntari 
de pe lîngă căminul cultural din Tîr
nava menţionăm că astfel de acţiuni 
sínt lăudabile şi am dori să le întil- 
nim cît mai des, pe scenele tuturor 
căminelor culturale din judeţ.

Prof. IOAN StRBU

F a b r ic a  d e  c u ţite  
O c n a  Sibiului

angajează prin concurs:

— tehnician constructor — diriginte de şantier.
După terminarea lucrărilor de investiţii urmînd a 

fi încadrat tehnician în cadrul aparatului T.A.
Concursul va avea loc la sediul întreprinderii.
Informaţii suplimentare la telefon 1 47 34 — servi

ciul personal.
De asemenea, mai angajează muncitori calificaţi şi 

necalificaţi în număr nelimitat.
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Clubul uzinei 
independenţa“ Sibiu

anunţă deschiderea, începînd cu data de 15 aprilie 1973, 
a următoarelor cercuri cu o durată de 6 luni:

cerc de 
cerc de 
cerc de 
cerc de 
cerc de 
cerc de 
cerc de 
cerc de

dactilografie
stenografie
acordeon
chitare
limba engleză 
limba franceză 
limba germană 
limba italiană

La cercurile de dactilografie şi de stenografie, la 
absolvire, cursanţii primesc ADEVERINŢĂ DE AB
SOLVIRE.

înscrierile se fac zilnic la biblioteca clubului, între 
orele 8— 13 şi 16— 21, pînă la data de 15 martie 1973.

I

I. I. S. !
„Drapelul ro ş u “ i

Sibiu I
**

recrutează un număr de: \
*

— 125 muncitori pentru şcolarizare |
cu durata de 5 luni

— 50 ucenici pentru ucenicie la locul de muncă I 
cu durata de 2 ani.

Condiţii: să fie absolvenţi ai şcolii generale şi să 
aibă vîrsta de 16 ani.

Informaţii suplimentare la biroul personal.

Fabrica de piele şi încălţă
minte „13 Decembrie“ Sibiu

angajează urgent:
— 1 şef compartiment transporturi
— 1 şef depozit pentru magazia 

de produse finite la marochinărie.
Condiţiile de încadrare conform Legii 12 1971 j 

şi H.C.M. 914/1968. j
Informaţii suplimentare la telefon 3 16 28.

« w w w w w w w w f w v w w v w A w w y y v v w s w i iiyMy rtv w w w b fw ^

I.R .M .E . S ib iu
str. Uzinei nr. 7,

;!
angajează de urgenţă: :■

— lăcătuşi 1{ /  — strungari
— frezori ,

' — şofer
Informaţii suplimentare se pot obţine de la servi

ciul personal, telefon 1 39 42.

Femeie CAUT cameră nemobilată, 
încălzire centrală sau gaz. Informaţii 
telefon 3 25 20.

VIND IJ 350 cm.c. cu ataş. Sibiu,
str. Hurmuzachi 6.

Tineri căsătoriţi CĂUTĂM cameră 
mobilată sau nemobilată. Informaţii te
lefon 1 30 94.

Inginer MEDITEZ matematică şi fi
zică, orice nivel. Informaţii teiefon 
1 20 86, orele 16—18.

5 februarie, uitat intr-o dubiţă pe 
distanţa Avrig—Bradu, geantă cu hai
ne. Adresaţi Bradu nr. 214.

Familia Ţurcaş anunţă rudele şi 
cunoscuţii că sîmbătă, 17 februarie 
1973, ora 16,30, va avea ioc la bi
serica ortodoxă din str. Ştefan, cei 
Mare, comemorarea mult regretatei 
soţii, mame şi bunică,

ŢURCAŞ ELISABETA
de Ia ai cărei deces se împlinesc 6 
săptămini.

1

OFER Timişoara apartament bloc, 
doresc Sibiu similar. Informaţii Sibiu, 
str. 9 Mai 22.

VIND 3—4 cepe gladiole. Telefon 
1 17 62, orele 8—14.

Familia şi prietena de-o viaţă anun
ţă, cu aceeaşi durere, comemorarea de 
40 zile, a decesului scumpei lor 

prof. ELVIRA ISTRATE 
născută Popescu, în ziua de sîmbătă, 
17 februarie, ora 11, în Sibiu, la bise
rica din groapă.

Eiisabeta, soţie şi întreaga fami
lie, adine îndureraţi, anunţă rudele, 
prietenii şi pe cei ce l-au cunoscut, 
că în ziua de 14 februarie 1973, a 
încetat din viaţă bunul, dragul, ne
preţuitul soţ

JOARZA SAMUILA
Inmormîntarea va avea Ioc sim- 

bătă, 17 februarie, ora 13, în cimi
tirul ortodox din satul Presaca.
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Vizita de lucru a tovarăşului
NICOLAE CEAUSESCU

t

la uzinele „Vulcan“ şi 
Institutul Preiect-Bucuresti

(Urmare din pag. I)

Bucureşti. Secretarul general al parti
dului este întîmpinat şi aici cu mult 
entuziasm. Vizita coincide cu aniver
sarea a douăzeci de ani de activitate a 
Institutului.

Proiectele realizate în cele două de
cenii de activitate sínt azi materiali
zate în noile şi modernele cartiere ca
re asigură condiţii tot mai bune de lo
cuit şi de viaţă. Noi proiecte şi studii 
vizează dezvoltarea urbanistică şi ar
hitectonica armonioasă a oraşului pen
tru viitorii ani.

Asupra lor se opresc în amănunţime 
discuţiile pe care conducătorul partidu
lui şi statului le are cu cei ce proiec
tează viitorul Capitalei.

Prezentînd programul dezvoltării 
construcţiilor de locuinţe şi dotări so- 
cial-culturale pentru 1973 şi următo
rii ani» directorul institutului, ing. 
Constantin Pîslăraşu, subliniază că pro
iectele întocmite au fost elaborate pe 
baza unor studii care au avut ca o- 
biectiv aplicarea directivelor Conferin
ţei Naţionale a partidului cu privire 
la sistematizarea oraşelor, la dezvolta
rea lor economică şi socială, precum 
şi a recomandărilor tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu cu prilejul vizitelor frecven
te făcute în cartierele Capitalei şi pe 
şantiere sau cu prilejul analizării unor 
proiecte de dezvoltare.

Astfel, se arată că în scopul ampla
sării construcţiilor de locuinţe cît mai 
aproape de locurile de muncă, acţiune 
care va conduce la reducerea distan
ţelor de transport public, începînd din 
anul acesta se prevede construirea în- 
tr-o pondere tot mai mare pe arterele 
penetrante şi de circulaţie majoră, pre
cum şi în zonele mediane. Se urmă
reşte totodată o mai bună repartizare 
a construcţiilor, pe sectoare adminis
trative. Noile locuinţe sínt prevăzute 
sa aibă un confort sporit, prin creşte
rea ponderii apartamentelor cu trei şi 
patru camere şi renunţarea încă din 
acest an Ia locuinţele cu confort de 
gradul trei. De asemenea, în scopul u- 
tilizării mai intensive a terenurilor, 
proiectele prevăd reducerea la minimum 
a construcţiilor cu 4—5 nivele  ̂ in fa
voarea celor cu mai multe etaje._ Este 
prevăzut ca, în proporţie tot mai ma- 
re, noile blocuri să aibă la parter uni
tăţi comerciale şi de deservire, care cre
ează condiţii mai bune de aproviziona
re pentru populaţie, şi, totodată, con
feră un aspect variat şi individualizea
ză ansamblurile de blocuri.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu se in
teresează dacă prin spaţiile comerciale 
prevăzute se va soluţiona problema de
servirii populaţiei în noile zone, îndeo
sebi în cartierele mari, cum sínt Titan, 
Drumul Taberei sau Berceni.

Analizînd proiectele prezentate, to
varăşul Nicolae Ceauşescu se opreşte 
mai întîi la problema repartiţiei ju
dicioase pe zone a noilor construcţh 
şi atrage atenţia asupra faptului că, 
deşi la începutul cincinalului se stabi
lise construirea de locuinţe pentru sa
lariaţii zonei industriale din partea de 
nord a oraşului, acum ele nu mai apar 
îa planuri.

— Cape au fost considerentele insti
tutului şi consiliului popular?

Proiectanţii arată că şi această zonă 
este în atenţia lor, dar amplasarea 
construcţiilor este condiţionată de e- 
xecutarea unor lucrări edilitare eşalo
nate pînă în 1976.

Secretarul general al partidului cere 
să se intensifice ritmul acestor lucrări, 
să se execute concomitent din mai 
multe părţi, pentru ca într-un timp 
cît mai scurt să poată începe masiv şi 
construcţia de blocuri,' astfel că cei

peste 20 000 de salariaţi care vor lucra 
în această parte a oraşului — centru 
al industriei electronice — să benefi
cieze de locuinţe confortabile situate 
în apropierea întreprinderilor. Este cu
noscută grija deosebită, preocuparea 
statornică a tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu faţă de condiţiile de viaţă 
ale populaţiei. Tocmai de aceea a in
sistat în cadrul discuţiilor asupra nece
sităţii amenajării centrelor civice din 
noile cartiere, a zonelor de agrement 
cît şi a parcurilor şi spaţiilor de joa
că şi sport pentru copii şi tineret.

•Proiectanţii arată că în cartierul 
Drumul Taberei a fost prevăzut un 
centru civic, cu magazine, poştă, cine
matograf etc., precum şi un parc şi 
teren dex sport.

— Un singur centru de agrement 
pentru un cartier ca acesta, cu 200 000 
de locuitori, este insuficient, relevă 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu. Pe lîngă 
el trebuie amenajate şi altele de di
mensiuni mai mici. Constructorii con
sideră că dacă lasă spaţii goale între 
blocuri se rezolvă şi această necesitate. 
Trebuie asigurată o mai mare densi
tate a construcţiilor, iar terenul cîş- 
tigat să fie destinat parcurilor, tere
nurilor de sport şi de joacă, care pot 
fi amenajate fără multe cheltuiţii. Ase
menea locuri de recreere trebuie să fie 
amenajate pentru cvartale de 10—13 
mii de locuitori.

Secretarul general al partidului a- 
trage atenţia că această soluţie trebuie 
avută în vedere şi în cartierele mai 
vechi, atît în Capitală, cît şi în alte 
centre din ţară. în aceeaşi ordine de 
idei, tovarăşul Nicolae Ceauşescu se 
interesează de stadiul în care se află 
proiectele pentru amenajarea unui a- 
devărat „oraş al copiilor“ cu instalaţii 
şi amenajări moderne. Se arată că au 
fost întocmite pînă acum mai multe 
variante, care sínt în discuţia specia
liştilor. Una dintre acestea prevede 
pentru viitorul oraş al copiilor o zonă 
a parcului Elerăstrău.

Referindu-se la unele proiecte, se
cretarul general al partidului atrage 
atenţia să se păstreze cu grijă vechiul 
fond de locuinţe bun, să nu se pro
pună demolări inutile. Edilii oraşu
lui trebuie să studieze amănunţit, pe 
teren, fiecare caz în parte. De ase
menea, examinînd propunerile de a se 
realiza construcţii cu peste 20 nivele, 
secretarul general al partidului arată 
că această soluţie trebuie mai întîi 
experimentată. Frumuseţea, estetica nu 
se obţin numai prin înălţime.

Totodată, cere ca toate proiectele de 
construcţii de locuinţe şi edilitare să 
fie strîns corelate cu cele propuse pen
tru traseele metroului, într-o concep
ţie unică. De asemenea, pînă la con
strucţia acestuia, trebuie studiate rapid 
şi alte soluţii pentru rezolvarea trans
portului în comun, care în prezent 
pune probleme destul de serioase.

La încheierea discuţiilor, luîndu-şi 
rămas bun de la edilii Capitalei, tova- 
şul Nicolae Ceauşescu le urează mult 
succes în activitatea lor.

Colectivul institutului, arhitecţi, in
gineri, proiectanţi, s-a angajat să de
pună toate străduinţele, întreaga capa
citate creatoare pentru realizarea unor 
proiecte cît mai bune, prin care să 
traducă în viaţă preţioasele indicaţii 
date şi de această dată de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, pentru dezvoltarea 
armonioasă a oraşului, pentru îmbună
tăţirea condiţiilor de locuit şi de viaţă 
ale cetăţenilor Capitalei.

î
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Reportaj realizat de: 
ADRIAN IONESCU, 
MIRCEA IONESCU, 
PETRU UILÄCAN, 
CONSTANTIN ZLAVOO 
GHEORGHE IEVA

Faţada bibliotecii „Astra" din Sibiu
Foto: FRED NUSS

Decada cărţii social-politice 
şi pentru tineret

După deschiderea oficială a de
cadei, făcută luni după-amiază, 
acţiunea a continuat zilele urmă
toare cu două întîlniri deosebit de 
apreciate, organizate în cadrul Casei 
de cultură a tineretului din Sibiu.

La ele au participat Ion Simion, re
dactor şef al Editurii politice, care 
s-a întîlnit cu librarii şi bibliote
carii din municipiu, Nicolae Tue, 
şef de secţie la această editură, şi 
scriitorul Carol Roman.

„Luna cărfîi ia sate"
După cum am mai informat, în 

această perioadă se desfăşoară în 
judeţul nostru o acţiune cultural- 
educativă de frumoasă tradiţie, „Lu
na cărţii la sate“. în cadrul ei, zilele 
trecute s-au desfăşurat două acţiuni 
deosebit de interesante, organizate 
de Comitetul judeţean pentru cul
tură şi educaţie socialistă. Una din 
ele a avut loc la Avrig, unde Dinu 
Flămînd, de la Editura enciclope
dică s-a întîlnit cu sătenii răspun- 
zînd la întrebările lor cu privire la

planul editorial pe 1973. O altă 
întîlnire organizată de data aceasta 
la Sălişte, a prilejuit sătenilor o dis
cuţie fructuoasă cu Nicolae Tue, 
redactor şef al secţiei de literatură 
pentru tineret, din cadrul Editurii 
politice. Pentru mîine la ora 18, 
este prevăzută o întîlnire cu citi
torii, în comuna Cîrţa. La ea şi-au 
anunţat participarea Erika Constan- 
tinescu, redactor la editura „Krite- 
rion“ şi scriitorii sibicni Wolf 
Aichelburg şi Emil Brukner.

„Ce ştifi şi ce nu ştifi despre voi înşivă?"
Intre temele mai interesante ce 

reţin atenţia în aceste zile la Uni
versitatea populară a municipiului 
Sibiu ni se pare şi cea anunţată 
cu titlul de mai sus. Ea va fi ex

pusă în cadrul cabinetului consulta
tiv pentru tineret, azi la ora 18, 
în sala de conferinţe a palatului 
„Astra", de Dumitru Gîndilă, di
rectorul Casei corpului didactic.

A apărut „Munca de partid" nr. 4
A apărut nr. 4/1973 al revistei 

„Munca de partid". Din sumarul a- 
cestui număr consemnăm articolul 
consacrat împlinirii unui sfert de 
veac de Ia crearea partidului unic 
al clasei muncitoare din România 
precum şi materiale referitoare la 
modul cum se înfăptuieşte rolul 
conducător al organelor şi organiza
ţiilor de partid, măsurile vizînd 
perfecţionarea informării de partid, 
articole consacrate realizării cinci
nalului înainte de termen.

Sub genericul „A munci şi a trăi 
în chip comunist“ sínt inserate co- 
meatarii privind atitudinea cetăţe
nească înaintată, iniţiative, metode 
şi acţiuni în acest sens.

Sínt publicate, de asemenea, ma

teriale privind munca politico-edu- 
cativă, învăţămîntul şi propaganda
de partid, note şi răspunsuri la în
trebările cititorilor etc.

La chem area din Stoicaneşti-OIi

ALTE CONSILII POPULARE 
COMUNALE RĂSPUND  
PRIN ANGAJAMENTE CONCRETE
Micasasa

Din complexitatea de pro
bleme de care se ocupă gos
podarii din Micăsasa vom pu
blica angajamentele prevăzute 
la capitolul economic.

•  Se vor da suplimentar faţă 
de plan următoarele produse 
provenite din sectorul agricol:
— Legume 30 tone
— Cartofi 55 tone
—• Sfeclă de zahăr 105 tone
— Lînă 1 tonă
— Purcei 100 buc.
— Lapte de vacă 80 hl
— Carne bovină şi ovină

— 20 tone
•  Scoaterea suprafeţei de 80 

ha teren arabil de sub excesul 
de umiditate, prin executarea 
de canale pentru scurgerea ape
lor;

neaţă cu 50 ha prin defrişarea 
arboretului şi a mărăcinişului;

•  Producţia globală a C.A.P. 
va creşte cu 2 la sută, averea 
obştească cu 5 la sută, iar ve
niturile cooperatorilor cu 3 la 
sută.

Roşia
Angajamentul gospodarilor 

din Roşia în ceea ce priveşte 
executarea lucrărilor pentru 
dezvoltarea economică şi socia
lă a comunei se referă la:

•  Executarea unui grajd la 
C.A.P. Comăţel şi a unor sai
vane şi magazii la C.A.P. Ro
şia şi Cornăţel în valoare de 
400 000 lei;

•  Se va termina atelierul 
mecanic al S.M.A. din centrul 
de comună şi împrejmuirea ce
lor două secţii din satele Noul 
şi Daia;

•  Se va da în folosinţă noua 
construcţie a complexului co
mercial, care va fi dotat cu mo
bilier modeln, în valoare de 
500 000 lei. In Caşolţ se va da 
în folosinţă un magazin de tex- 
tile-încălţăminte, iar la Roşia 
o cofetărie;

•  Introducerea apei potabile 
în comună, extinderea suprafe
ţelor modernizate de trotuare, 
întreţinerea şi extinderea parcu
rilor şi zonelor verzi, lucrări 
în valoare de 300 000 lei, din 
contribuţia bănească a cetăţe
nilor;

•  Amenajarea unei baze spor
tive în satul Noul, dotarea cu 
materiale sportive a celorlalte 
baze sportive existente;

•  înfiinţarea unor ateliere 
de tinichigerie, tîmplărie, cure- 
lărie, frizerie ş.a. pentru pres
taţii de servicii către populaţie.•  Mărirea suprafeţei de fî-

u simţul unei înalte responsabilităţi
(Urmare dtn paq. I)

că, 22 auto, 39 rame, 3 vulcanizare, 
26 geam-ceas şi altele care s-au si
tuat în primele rînduri în întrecerea 
desfăşurată pentru realizarea în mod 
exemplar a sarcinilor de plan pe 1972.

Dar, asupra rezultatelor pozitive s-a 
insistat mai puţin. Din dorinţa de a 
ridica nivelul calitativ al activităţii 
tuturor unităţilor aparţinînd de coo
perativa „Tehnica nouă", s-au dezbă
tut o serie de probleme ce frămîntă 
colectivele de muncă, printre care: 
lărgirea posibilităţilor de realizare a 
unui volum de lucrări sporit în me
diu rural; îmbunătăţirea aprovizionării 
unităţilor, creşterea dotării tehnice şi 
mai ales preocuparea pentru pregăti
rea şi calificarea cadrelor»

în privinţa creşterii potenţialului 
productiv s-a insistat asupra posibili
tăţilor de autodotare, în cadrul coo
perativei urmînd să se confecţioneze o 
serie de utilaje, scule sau unelte pen
tru nevoile proprii. Anul trecut au 
existat cîteva încercări, destul de ti
mide, executîndu-se prin autodotare 
utilaje în valoare de 24 700 lei: 2 pre
se de injectat plastic, 2 polizoare, un 
circular etc.

Discuţiile, propunerile, măsurile sta
bilite au avut însă un scop bine de
finit — asigurarea condiţiilor pentru 
buna desfăşurare a activităţii în a- 
cest an, activitate care la producţia 
marfă va cunoaşte o creştere de 12 
la sută faţă de realizările anului pre
cedent, la prestările de serviciu 13,6 
la sută, la livrări către fondul pieţii 
10,6 la sută. Toate acestea vor fi în
făptuite în condiţiile creşterii produc
tivităţii muncii cu 32,9 la sută.

Cifrele amintite au avut darul să 
mobilizeze colectivul de cooperatori, 
aceştia găsind rezerve pentru a se 
angaja la o depăşire substanţială a 
indicatorilor de plan. Astfel, ca răs
puns la chemarea la întrecere, lansată 
de cooperativa „Arta Sibiului", adu
narea generală a cooperatorilor a apro

bat următoarele angajamente: realiza
rea unei producţii suplimentare de 
700 mii lei, livrări de mărfuri către 
fondul pieţii peste plan în valoare de 
1 milion lei, reducerea cu 2 lei a 
cheltuielii la 1 000 lei producţie marfă 
şi obţinerea unui beneficiu suplimen
tar de 100 mii lei.

Măsuri hotărîte pentru îndepli
nirea şi depăşirea indicatorilor

maximali
(Urmare din paq. I)

special la secţia de sticlă şi secţia de 
tricotaje, pentru îndeplinirea şi depă
şirea planului la export. Modelele noi 
din sticlă au fost bine apreciate de 
beneficiarii din Anglia, Japonia, Aus
tralia, Statele Unite, Canada, R. F. a 
Germaniei şi R.D.G., ca de altfel şi 
tricotajele executate pentru beneficiarii 
din U.R.S.S. Ca urmare, planul de 
livrare la export a fost depăşit cu pes
te 80 mii lei valută.

Cu o înaltă responsabilitate au fost 
luate în dezbateri problemele privind 
realizarea ritmică a sarcinilor de plan 
pe 1973, organizarea în bune condiţii 
a producţiei şi a muncii, diversifica
rea gamei sortimentale, întărirea dis
ciplinei în muncă şi perfecţionarea 
pregătirii profesionale în aşa fel îneît 
activitatea economică a cooperativei 
să se îmbunătăţească, iar indicatorii

de plan, la nivelul stabilit — produc
ţia marfă mareînd o creştere de 19,3 
la sută, prestările de servicii cătra 
populaţie, _ 14,5 la sută, iar livrările 
de mărfuri către fondul pieţii, 26,7 la 
sută — să fie Îndepliniţi în mod exem
plar.

La toate acestea vor contribui ho- 
tărîrea colectivelor de cooperatori de 
a-şi intensifica eforturile pentru buna 
deservire a populaţiei, planul de mă
suri aprobat, noile capacităţi de pro
ducţie date în folosinţă — recent a 
intrat în producţie noua secţie de sti
clărie, care asigură o creştere a capa
cităţii de peste 40 la sută. în acesta 
condiţii, adunarea generală a aprobat 
angajamentul de a da peste plan pro
duse în valoare de 300 mii lei, da 
îmbunătăţire continuă a calităţii pro
duselor şi prestaţiilor în domeniul de* 
servirii populaţiei.

I
La întreprinderea de locuinţe şi localuri Sibiu
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La C. A. P. Poplaca
f1I

ÎMPLINIRI carl a s p r ă  a s c e n d e n t a

Plecînd de la o cerere
nesoluţionată

Realizările obţinute în anul trecut 
In majoritatea sectoarelor de activi
tate la C.A.P. Poplaca sínt superioare 
indicatorilor de plan, iar comparaţia 
cu rezultatele din ultimii 2—3 ani ni 
se pare convingătoare. Astfel, la grîu 
şi secară aici s-au obţinut în 1972 
producţii în plus de 250 kg ia or
zoaica — de 370 kg, la porumb boa
be — de 100 kg, iar la cartofii de 
toamnă — de 3 442 kg la fiecare hec
tar cultivat. Nu exagerăm afirmînd că 
producţiile realizate în anul trecut 
sínt mai mari la unele culturi faţă 
de 1970 cu peste 1 000 kg la ha. Sal
tul înregistrat este evident. Am fost 
interesaţi să aflăm prin aplicarea că
ror măsuri s-a ajuns la aceste rezul- 
tate?

Un prim factor îl constituie ^apu
carea acordului global ca formă de 
retribuire a muncii. „Cooperatorii 
noştri s-au încadrat perfect în acest 
sistem de lucru — ne relata specialis
tul unităţii, ing. Ovidiu Mandravel. 
A crescut interesul oamenilor pentru 
sporirea producţiei. Măsurile pe care 
le-am stabilit ulterior s-au bucurat de 
atenţia generală. Aşa se explică faptul 
că noi am reuşit să pregătim în bune 
condiţiuni terenul, să ne îndeplmirn 
planul de fertilizare; lucrările de însă- 
mînţare, de întreţinere a culturilor şi 
de combatere a bolilor şi dăunători
lor au fost executate în perioada op
timă. Să vă dau un exemplu. Anul 
trecut noi ne-am propus să fertilizăm 
cu îngrăşăminte organice întreaga su
prafaţă cultivată cu cartofi şi 30 ha 
destinate porumbului. Era vorba de 
mii de tone îngrăşăminte în cîmp. La 
chemarea comitetului comunal de par
tid şi a organizaţiei de bază din̂  uni
tatea noastră a răspuns aproape între
gul sat. Membrii cooperatori au luat

parte la această acţiune cu_ atelajele 
proprii. Aşa am reuşit să aplicăm cîte 
25 tone îngrăşăminte naturale la fie
care ha cultivat cu cartofi. O atenţie 
deosebită s-a acordat apoi materialu
lui semincer folosit, precum^ şi asigu
rării unei densităţi corespunzătoare. La 
cartofi, de exemplu, noi am asigurat 
anul trecut cu 7 000 cuiburi mai mul
te la unitatea de suprafaţă decît în 
1971, ceea ce ne-a permis obţinerea 
unei producţii medii de 17 442 kg car
tofi la ha“.

Trebuie menţionat faptul că unii 
dintre membrii cooperatori au reali
zat producţii mai mari decît media 
obţinută pe cooperativă, ceea ce a- 
testă rezervele însemnate de care dis
pune unitatea. Astfel, cooperatorul 
Petru Moraru a realizat pe o supra
faţă de 20 ari, lucrată în acord glo
bal, 6 950 kg cartofi, adică mai mult 
de 34 000 kg la ha. El a primit ca 
retribuţie 2 085 kg cartofi. Un alt 
exemplu. Nicolae Ciontea a obţinut 
de pe 20 ari 6 185 kg cartofi, aproape 
31 000 kg la hectar, revenindu-i ca 
retribuţie 1 855 kg cartofi. Rezultate 
asemănătoare au fost obţinute şi la 
cultura porumbului. Cooperatorul 
Avram Ioaneş a realizat de pe 35 ari 
o producţie de 945 kg porumb boabe,, 
fiind retribuit cu 283 kg porumb, iar 
Gheorghe Babă — de pe aceeaşi su
prafaţă — 1 195 kg porumb boabe, 
primind ca retribuţie 359 kg porumb.

De o mai mare atenţie s-a bucurat 
şi sectorul zootehnic. în ultimii ani 
a crescut numărul animalelor, a sporit 
producţia de carne şi lapte. In anul 
care s-a încheiat au fost obţinuţi 111 
viţei de la 133 vaci, procentul de na
talitate fiind de 83 Ia sută. Producţia 
de lapte, deşi nu se ridică încă la ni
velul posibilităţilor, este în evident 
progres. Totodată atrage atenţia dez

voltarea spiritului gospodăresc în va
lorificarea superioară a producţiei ani
maliere. Dacă în 1970 producţia marfă 
realizată de la un efectiv mediu furajat 
de 85 vaci a fost de numai 527 hl 
lapte, în anul trecut, de la^ 133 vaci 
s-a realizat o producţie marfă de 1 357 
hl lapte.

O problemă de care s-a interesat 
în mod deosebit consiliul de condu
cere a fost permanentizarea oamenilor, 
îngrijitorii-mulgători lucrează în acest 
sector de mulţi ani, sínt harnici, pri
cepuţi şi au o mare dragoste faţă de 
animale. Majoritatea lor sínt comu
nişti, exemplul personal avînd o pu
ternică înrîurire şi_ asupra celorlalţi. 
Comunista Ana Schiau a realizat anul 
trecut de la lotul pe carc-1 are în 
primire peste 22 400 litri lapte. O altă 
îngrijitoare-mulgătoare destoinică este 
Ana Olaru, care şi-a încheiat activi
tatea pe anul trecut realizînd de Ia 
lotul de animale cca 22 600 litri lapte. 
Cît priveşte perspectiva, numai în 
acest an numărul vacilor va creşte cu 
45 capete, iar al junincilor gestante^— 
cu 40. Cooperatorii au prevăzut să-şi 
profileze activitatea şi pe îngrăşarea 
viţeilor, în care scop se va trece la 
amenajarea unui grajd cu grătare.

Valoarea producţiei globale rea
lizată în 1972 este cu 628 
mii lei mai mare decît în t971 şi cu 
peste 2 000 000 decît în 1970. în evi
dentă creştere se află şi valoarea unei 
norme convenţionale de la 7,45 lei în 
1970, la peste 22 lei în anul trecut.

Sínt rezultate care marchează un 
suiş evident pe cota răspunderilor ce 
revin întregii familii de ţărani coo
peratori din Poplaca pe linia realizării 
unei producţii tot mai mari şi a unei 
eficiente economice sporite în toate 
sectoarele de activitate.

P. BUD

r " „Subsemnatul Niţă Alexandra, 
locatar al imobilului proprietatea 
I.L.L. din Sibiu, str. Turnului nr. 
54, prin prezenta revin la cererilo 
mele înaintate la dv. şi înregistrate 
sub nr. 4 660/1971, nr.^6 878/1971 
şi la cererea mea trimisă recoman
dat . . .

...F a ţă  de această situaţie vă în- 
cunoştiinţez că dacă nu voi primi 
răspuns la cerere şi nu se vor lua 
măsuri de rezolvare, sínt silit de 
împrejurări de a mă adresa pentru 
soluţionarea cauzei organelor cen
trale, pe calea presei sau a reflec
torului“.

Aşa începe şi sfîrşeşte această ce- 
rere-ultimatum a unui cetăţean 
care din 1966 se războieşte c u . . .  
morile de vînt.

Citind-o, două alternative ne-au 
venit în minte: fie că avem^ de-a 
face cu u* „reclamagiu", fie că este 
vorba despre o crasă nepăsare a 
I.L.L.-ului.

Pornind pe firul lucrurilor ele s-au 
decantat, s-au clarificat treptat. 
Susnumitul locuieşte într-o casă ve
che, cum sínt multe în oraşul nos
tru, care ar ' avea nevoie de repa
raţii. Pereţii sínt crăpaţi, geamuri
le şi uşile putrede, acoperişul. . .  ca 
vai de el. Omul, normal, cere să 
vină I.L.L.-ul. Acesta, prin repre
zentanţii lui, f .  venit, a promis că 
„se face“, dar. . .

1 „Nu reuşim să satisfacem la timp 
1 dorinţele cetăţenilor. Solicitările 
cresc în‘ progresie geometrică, iar 
posibilităţile noastre doar în pro
gresie aritmetică. E istă case cu 
stricăciuni şi mai mari care aşteap
tă meşterii“ (ing. Oct. Bogdan, di
rector al I.L.L.).

De acord, dar din 1966 pînă a- 
cum putea să-i vină rîndul şi imo
bilului de pe str. Turnului ar. 34.

Sínt totuşi şase ani şi mai bine..  ■ 
Pe de altă parte, nu-i mai puţi» 

adevărat că tovarăşul Niţă, pensio
nar fiind, ar fi avut suficient timp 
să se deplaseze pînă la sediul între-' 
prinderii susamintite, să stea de 
vorbă cu factorii răspunzători şi
poate că astfel lucrurile s-ar fi
clarificat mult mai repede, fără a fi 
nevoie de aceste cereri de tip „ul-

aparramentul. Ne este teamă sa 
plecăm de-acasă... Cei de la I.L.L.? 
Au venit cîţiva oameni, au văzut, 
au plecat ş i . . .  cam atît".

Maria Klein (str. Turnului nr. 12): 
„Au fost, au făcut modificările so
licitate, dar n-au terminat lucra
rea. De mai bine de-o săptămînă 
*-au mai dat pe-aici lucrătorii. Stau 
materialele în curte*.

•  Un om care aşteaptă d e  şase ani . . .  •  Economie 

de materiale, risipă de timp •  „Au venit, au văzut, 
au plecat. . . "  •  Cînd plouă, «plouă* cu reclama
ţii . . . "  •  „Eu nu vreau să ştiu nimic . . .  I.L.L.-ul să

repare I«

sectorului „Central" se lucrează" în 
şapte locuri: pe str. 1 Mai 25, pe 
str. 9 Mai 44, pe str. Filarmonicii 
23 . .  .* (O. Bogdan).

Am fost la adresele indicate. In
tr-adevăr muncitorii erau acolo. 
Dar în str. Turnului nr. 12? Dar în 
Tg. Peştelui nr. 3 pe unde au trecut 
făcînd lucru de mîntuială?

Esje necesară o verificare mai a- 
tenta a felului cum sínt executate 
lucrările, este necesar un control 
maa strict asupra respectării locului 
A?1 termenului de execuţie.

v>i încă ceva: trebuie aşezate pe 
baze noi raporturile dintre I.L.L. şi 
cetăţeni. Fără colaborare lucrurile 
iui vor putea evolua spre mai bine. 
„Discutîndu-se“ numai la nivel de 
cereri, reclamaţii, sesizări şi a lte ...  
amejiinţări, nu se vor obţine îmbu
nătăţiri .în munca acestei întreprin- 

Hîrtiile aşternute cu fraze

!
der

timatum“: o r i . . .  o r i . . .  Fiindcă 
dacă stai şi te gîndeşti, fiecare ce
rere, fiecare reclamaţie cere timp, 
cere investigaţii, care aglomerează 
sarcinile celor de la I.L.L. Dar per
sistă acea concepţie conform căreia 
„las5 să scriu că asta rămîne şi-i 
pot trage la răspundere". Ori, în
tre proprietar — I.L.L. — şi chi
riaşi — cetăţenii — ar trebui să e- 
xiste nişte relaţii stabilite pe bazai 
mai solide, mai loiale ş i . . .  mai efi-\ 
ciente. Dar, din păcate, o proble
mă acută la I.L.L. este aceea a tim
pului. A timpului pierdut, a tim- | 
pului irosit, a timpului nevalorifi
cat.

...M ircea Nistor (Şoseaua 11 Iu
nie Bl. 12): „Probabil este un de
fect de construcţie la instalaţia de 
canalizare. Periodic apa ne inundă

Richard Albrecht (Tg. Peştelui 
nr. 3); „Au venit să repare acope
rişul. în unele locuri l-au făcut, în 
altele l-au stricat. Cînd plouă...“ 
şi arată cu degetul tavanul cu pete 
galbene. . .

Sínt doar trei dintre cei care au 
cerut sprijinul I.LJL-ului încă din 
anul trecut. în unele locuri s-au 
făcut reparaţii bune, în altele, re
paraţii parţial bune, iar în altele... 
nu s-au făcut. E firesc deci ca a- 
tunci cîn plouă „să plouă“ cu re
clamaţii.

„Avem în afara personalului ad
ministrativ doar 80 de salariaţi pen
tru intervenţii, iar zilnic, pe lîngă 
lucrările planificate, se ivesc tot 
felul ds necesităţi de primă urgen
ţă: o conductă spartă, un acoperiş 
deteriorat ds vînt etc. Astăzi (marţi 
13 II *.c. — ».».) numai în zona

reci, oficiale sau cu propoziţii tă
iase , încărcate de mînie, venind în 
fiecare zi cu zecile, şi sutele, pro
duc o adevărată inflaţie, se deva
lorizează, îşi diminuează capacita
tea de impresionare. N-ar fi mai 
bine^ca periodic, la nivel de sectoa
re sL se„ organizeze întîlniri cu lo
catarii, în care aceştia să fie puşi la 
curent _ cu noile reglementări, cu 
greutăţile^ întreprinderii, cu proble
mele ei, în care ei să fie consultaţi, 
să li se solicite sprijinul, colabora
rea. Poate că astfel oamenii vor fi 
atraşi, vor fi antrenaţi în acţiunile 
de întreţinere şi reparare a locuin
ţelor lor şi nu vor mai aştepta to
tul de la I.L.L. în virtutea concep
ţiei potrivit căreia faptul de a plă
ti chiria la timp îi scuteşte de ori
ce alte obligaţii.

Pentru că, fără discuţie, la I.L.L. 
Sibiu se poate şi trebuie să se facă 
mai mult.

N. L DOBRA

1
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La galeriile bucur este ne ART'IND

Lauri pentru sticlarii 
Mediaşului şi Avrigului

M-am numărat în aceste zile, ca 
invitat la simpozionul naţional „Es
tetica industrială şi marketingul“, 
printre vizitatorii Galeriilor de Ar
tă Industrială ART’ IND din Bucu
reşti. Galeriile, găzduind expoziţia 
de sticlărie şi ceramică fină „Pro
totip, serie, unicat", îşi propun — 
aşa cum i-am mai informat pe ci
titorii noştri — sprijinirea şi siste
matizarea opiniilor publicului con
sumator, promovarea potenţelor 
reale ale forţei de creaţie indus
trială, susţinerea cu discernămînt şi 
competenţă a adevăratelor valori 
ale acestui domeniu şi cultivarea 
gustului estetic al cumpărătorilor.

Ani înregistrat, cu o firească min
ddé, prezenţa masivă în standuri a 
produselor binecunoscutelor fabrici 
de sticlărie din Mediaş( şi Avrig, 
produse distinse în cea mai mare 
parte cu eticheta de estetică şi 
calitate „Frumos industrial“. Gaz
dele noastre, lucrători ai tînărului 
Institut de creaţie industrială şi 
estetica producţiei Bucureşti, ne-au 
informat că toate aceste produse au 
fost realizate printr-o rodnică cola
borare a creatorilor institutului cu 
creatorii din cele două întreprin
deri în cadrul contractelor înche
iate anul trecut.

Deci, colaborare fructuoasă pe un 
teren, am j'adrăzni să-i spunem, 
nou, marcînd o simţitoare contribu
ţie la diversificarea şi înfrumuseţa
rea produselor din sticlă şi cristal. 
Un subiect tentant pe care 1-ama- 
bordat prin amabilitatea tovarăşu
lui MATEI NEGREIANU, de la 
Institutul de creaţie industrială şi 
estetica producţiei.

— Ştim că v-aţi întors de cu- 
rîtid clin Mediaş, după o şedere 
mai îndelungată. Care a fost 
scopul vizitei dv.?

— Am 2ăbovit, într-adevăr, mai 
muk de o . luaă la fabrica „Vitro-

metan“ din Mediaş pentru a asigu
ra derularea, cum se spune, a pre
vederilor unui contract încheiat a- 
nul trecut între institutul nostru 
şi Centrala industriei sticlei şi ce
ramicii fine. ín cadrul prevederilor 
contractuale, la „Vitrometan“ ara 
executat 10 seturi de produse noi 
prin presare şi suflare automată şi 
10 servicii prin prelucrare manuală. 
Am mai realizat cîteva ambalaje 
şi o serie de decoruri noi pentru 
produse aflate deja în fabricaţie. 
Am lucrat în tot acest răstimp cu 
echipa de creatori a fabricii, sub 
conducerea inginerei Domnica 
Mann.

— Cu ce rezultate s-a soldat 
colaborarea institut-întreprinde- 
re?

— O bună parte a prototipurilor 
realizate le puteţi admira în aceas
tă expoziţie. Spun o parte fiindcă 
din cele 72 de poziţii concepute în 
atelierul de creaţie medieşeari, ma
joritatea (aproape 20 de servicii) au 
trecut cu brio rigorile comisiei de 
preselecţie, consecinţa imediată fi
ind prezenţa lor în standurile ex
poziţiei pe care o vizitaţi astăzi, 
îndrăznesc să spun că articolele 
concepute în colaborare au cîştigat 
admiraţia şi sufragiile unanime ale 
vizitatorilor, zece dintre ele fiind 
încununate cu un premiu presti
gios: eticheta de estetică şi calitate 
„FRUMOS INDUSTRIAL".

— Dacă nu greşesc, aceasta 
este prima colaborare pe care a 
stabilit-o institutul dv. cu fabri
ca medieşeană. A constituit a- 
ceasta un prilej de satisfacţie?

— Categoric, da! Aş vrea să men
ţionez sprijinul permanent pe care 
conducerea fabricii, în primul rînd 
tovarăşul ing. Emílián Bărbat ni 
l-a acordat. Sper ca în viitor cola
borarea noastră să continue în a- 
ceeaşi notă. Speranţele mele se lea

gă de faptul că în cadrul unui nou 
contract încheiat, de astă dată 
direct cu fabrica, vom aborda pro
blema diversificării produselor din 
opal colorat şi cristal. în cttrînd 
vom fi deci din nou în mijlocul 
colegilor noştri de la Mediaş.

în_ sfîrşit, tot la capitolul satis
facţii aş dori să înscriu interesul şi 
promptitudinea manifestate de or- 
ganele-de resort din comerţ faţă de 
noile noastre produse: recent a a- 
vut loc o recontractare suplimenta
ră, ceea ce va face ca 8 000 de ser
vicii din tipurile realizate prin co
laborarea noastră să ia loc în raftu
rile magazinelor.

— O ultinaă chestiune__Cum
vedeţi o conlucrare optimă în
tre un institut de estetică in
dustrială şi o unitate industria

lă?
— E dificil să dai reţete. Totuşi, 

judecind după experienţa noastră, 
aş spune că această ■ conlucrare tre
buie să poarte de o parte şi de 
ceajaltă pecetea răspunderii şi serio
zităţii. Noi nu avem nici posibi
litatea şi nici dreptul să tutelăm ser
viciile de creaţie din întreprinderi, 
în acelaşi timp, trebuie să evităm 
tentaţiile facile, rezolvarea unor si
tuaţii neconcludente. Deci, nici pa
ralelisme, nici tendinţa de a coor
dona „de deasupra“ activitatea de 
creaţie industrială, ci eforturi reci
proce, coordonate. în fond, înţele
gerea esteticii ca o normă impli
cată în produs şi nu supraadăugată 
acestuia măreşte mult gradul de di
ficultate ăi problemei în sine, un 
for, singur, fie el oricît de puter- 

. nie şi influent, nereuşind să aco
pere cu un succes garantat tot re
gistrul de cerinţe pe care le presu
pune aspiraţia legitimă a omului 
către frumos, în întreaga sa exis
tent? cotidiană.

EMIL DAVID

VIATA INTERNAŢIONALĂ
întregul popor vietnamez luptă 
pentru transpunerea in viaţă 

a Acordului de la Paris
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•  Referitor la articolul „Reînfi
inţarea afişierului“, apărut în zia
rul nr. 1541, Agenţia O.J.T. Sibiu 
ne informează că buletinul meteo
rologic cuprinzînd starea timpului 
la ora 8 dimineaţa pentru Păltiniş, 
Făgăraş şi Sibiu, timpul probabil 
pentru ziua respectivă şi pentru ur
mătoarele două zile poate fi citit 
în vitrina agenţiei de pe strada N. 
Bălcescu.

Sîntem bucuroşi că s-au luat mă
surile amintite. $i, poate se va 
soluţiona şi dorinţa cititorilor noş
tri, menţionată de fapt în articol, 
aceea de a cunoaşte şi grosimea stra
tului de zăpadă.

autobuze din Jeica Mare, mult so
licitată, va fi înfiinţată în dreptul 
staţiei C.F.R., îndeplinind astfel şi 
doleanţa navetiştilor. Cît priveşte 
închiderea sălii de aşteptare din 
Dumbrăveni ni se relatează că în 
spaţiul respectiv se va deschide un 
magazin alimentar.

„Pentru călători, se arată în răs
puns, s-a amenajat corespunzător 
o încăpere în imediata apropiere a 
celei vechi, care pînă la angajarea 
unui salariat corespunzător pentru 
funcţia de casier, funcţionează ca 
sală de aşteptare“.

Nu se spune însă nimic despre ce 
se va întîmpla după angajarea „ca
sierului“. Oamenii vor aştepta din 
nou în stradă?•  în legătură cu articolele „Ce

reri fără răspuns“ şi „Cine face cu
răţenie“ publicate în ziarul din 16 
XII 1972, Autobaza T.A. Mediaş ne 
comunică următparele: staţia pentru
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•  In urma apariţiei articolului 
„Corigenţe inadmisibile* („Tribuna 
Sibiului“ nr. 1471), Consiliul popu

lar al municipiului Sibiu ne aduce 
la cunoştinţă că situaţia relatată a 
fost remediată.

Gunoiul menajer de pe străzile 
Elena Pavel, Tg. Movilei şi Piaţa 
Aurarilor, se ridică în prezent con
form graficului întocmit.

•  După apariţia articolului „Un
de s-a rătăcit“ apărut în ziarul din 
11 I a.c., Direcţia judeţeană de 
poştă şi telecomunicaţii Sibiu ne co
munică, că de neprimirea publica
ţiei pentru care iha abonat citito
rii  ̂ nostru Petru.Coman se face vi
novat iactorul poştal Gheorghe Itu, 
care la schimbarea sectorului nu a 
predat noului factor duplicatul chi
tanţei abonamentului respectiv. în- 
trucît Gh. I. a mai avut şi alte a- 
bateri, i s-a desfăcut contractul d® 
muncă.

ANCA SPÄTARU
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SORA GIURCA — Poplaca, nr, 
494. Decretul nr. 411/1972 prevede că 
se acordă un ajutor bănesc mamelor 
care au 8 sau mai mulţi copii. In 
articolul 1, alin. 2 din acest decret se 
prevede că: „la determinarea număru
lui de copii, în vederea stabilirii aju
toarelor, se iau în considerare copiii 
in vîrsta pînă la 18 ani împliniţi, 
copiii care îşi continuă studiile la orice 
formă de invăţămînt, piuă la termi
narea studiilor, dar fără a depăşi vîr
sta de 25 de ani .şi cei incapabili de 
muncă, indiferent de vîrsta“. Situaţia 
dv. nu se încadrează în aceste preve
deri şi îji consecinţă nu aveţi, dreptul 
*ă primiţi ajutorul bănesc prevăzut de 
Jecret.

MARGARETA PĂCURAR — Me
diaş, sir. Baia de nisip, nr. 3. Con
form dispoziţiilor Legii nr. 26/1967, 
concediul de odihnă' al angajaţilor se 
acordă în raport de vechimea în mun
că. La calcularea anilor pentru vechi
mea în muncă nu se ia în considerare 
şi perioada cit timp o angajată a în

trerupt activitatea pentru a creşte şi 
îngriji un copil. Din cele relatate de 
dv. în scrisoare rezultă că în anul 
1972 aţi avut o vechime în muncă 
sub 20 de ani, avînd dreptul de con
cediu la 21 zile lucrătoare. De-abia în 
acest an, cînd depăşiţi vechimea de 20 
de ani, aveţi dreptul la 24 zile lu
crătoare.

VASILE NICO AR A — Agnita. Con
form Legii nr. 22/1969, în unităţile 
comerciale pot fi şi şefi dc depozite 
fără gestiune. Condiţiile__ în  ̂ care se 
pot înfiinţa aceste funcţii sínt stabi
lite do către conducerea unităţii, iar 
atribuţiile şi răspunderile sînt prevă
zute în regulamentul de organizare şi 
funcţionare a fiecărei unităţi.

IO AN TARCEA — Sibiu. Ca să
primiţi sporul de toxicitate _ va trébui 
să vă adresaţi conducerii unităţii, care 
la rîndul ei va solicita Inspectoratului 
judeţean sanitar de stat Sibiu efectua

rea determinărilor mediului nociv al 
locului de muncă. Sporul pentru con
diţii periculoase va fi apoi acordat 
sub formă procentuală, între 15—20 
la sută din salariul tarifar cuvenit 
pentru timpul efectiv lucrat în ase
menea condiţii.

VASILF. PĂTRAŞCU — Cisaătlie, 
str. Grădinarilor nr. 15. Dispoziţiile 
Hotărârii nr. 880/1965 privind acorda
rea de ajutoare materiale în cadrul 
asigurărilor sociale de stat, în artico
lul 2 alin. 3 prevăd următoarele: ..da
că incapacitatea temporară do muncă 
s-a ivit in timpul concediului de odih
nă sau al concediului fără plată, aju
torul se acordă numai în cazul cînd 
angajatul a fost internat intr-o uni
tate medico-sanitară sau dacă organul 
medical i-a prescris un concediu mai 
mare de 7 zile“. In situaţia dv. unita
tea a procedat legal.

TEODOR OPREAN
consilier juridic

Hanoi. —- Intr-un interviu acordat 
corespondenţilor la Hanoi ai agenţiei 
TASS şi ziarului sovietic „Pravda“, 
Fam Van Dong, premierul Consiliu
lui de Miniştri al R. D. Vietnam, a 
subliniat că în scopul consolidării 
şi dezvoltării victoriei obţinute prin 
încheierea Acordului de la Paris, 
guvernul R. D. Vietnam şi Guvernul 
Revoluţionar Provizoriu al Republicii 
Vietnamului de Sud se situează pe 
poziţia de a respecta şi îndeplini în
tregul complex de prevederi ale

Comunicat
chino-
coreean

Pekin. — La Pekin a fost dat pu
blicităţii comunicatul chino-coreean, 
la încheierea vizitei efectuate în 
R. P. Chineză de ministrul afaceri
lor externe al R. P. D. Coreene, Hă 
Dam. In timpul şederii la Pekin, el 
a fost primit de Ciu En-lai, pre
mierul Consiliului de Stat al R, P. 

Chineze, şi a avut convorbiri cu 
omologul său chinez, Ci Pîn-fex 
menţionează agenţia China Nouă. 
în timpul convorbirilor, cele două 
părţi şi-au exprimat satisfacţia faţă 
de consolidarea şi dezvoltarea rela
ţiilor bilaterale de prietenie şi coo
perare. Comunicatul subliniază că 
guvernul şi poporul chinez sprijină 
cu fermitate poziţia guvernului 
R. P. D. Coreene în problema re- 
unificării paşnice şi independente a 

patriei. Partea chineză consideră că 
forţele Statelor Unite, care se află 
în Coreea de Sud sub egida Naţiu
nilor Unite, trebuie să se retragă 
neîntîrziat, iar Comisia O. N. U pen
tru unificarea şi reconstrucţia Co
reei trebuie să-şi înceteze activita
tea, pentru a lăsa poporul coreean 
să-şi soluţioneze problemele fără 
nici un amestec din afară —- se 
spune în încheierea comunicatului.

Ministrul de externe al R. P. D. 
Coreene a plecat de la Pekin, pe 
calea aerului, spre Pakistan.

acestui acord şi cer celorlalte părţi 
semnatare să procedeze la fel.

întregul popor vietnamez, guvernul 
R. D. Vietnam, G. R. P. al Republicii 
Vietnamului de Sud, cu sprijinul 
lax c) al ţărilor socialiste frăţeşti şi 
al lumii întregi, luptă cu şi mai mare 
forţă pentru transpunerea în viaţă 
a acordului de Ia Paris, pentru în
făptuirea celor mai sacre şi mai pro
funde aspiraţii ale compatrioţilor din 
Vietnamul de sud, al căror reprezen
tant autentic este Guvernul Revolu
ţionar Provizoriu, a subliniat Fam 
Van Dong. Toate păturile populaţiei 
sud-vietnameze îşi intensifică lupta 
pentru libertăţi democratice, pentru 
realizarea înţelegerii naţionale, pen
tru menţinerea şi consolidarea păcii, 
pentru înaintarea pe calea alegeri
lor generale libere şi democratice 
în sud, pentru restabilirea relaţiilor 
normale între cele două zone ale ţării 
şi reunificarea treptată a patriei*.

Anuarul demograiic al 
O.N.U. pentru anul 1971

Naţiunile Unite. — La New York’
a fost dat publicităţii Anuarul de
mografic al O.N.U. pentru anul 1971, 
elaborat prin prelucrarea datelor 
statistice furnizate de guvernele di
feritelor state. La jumătatea anului 
de referinţă, populaţia globului tota
liza 3 706 000 000 locuitori, fiind cu 
7-îOOOOOO locuitori mai mare decit 
cu un an înainte. Ritmul de creş
tere anual se situează, astfel, la 2 
la sută, ceea ce va duce — în cazul 
menţinerii lui — la dublarea popu
laţiei lumii în viitorii 23 de ani.

Cel mai populat continent este 
Asia, care avea, Ia vremea respec
tivă, 2 104 000 000 locuitori (56,7 la 
sută din întreaga populaţie a globu
lui). .în Africa existau 354 000 000 
locuitori (9,5 la sută din populaţia 
mondială), in America de Nord 

327 000 000 (8,8 )a sută), în America 
de Sud 195 000 000 (5,3 la sută), în 
Europa 466 000 000 (12,6 la sută), iar 
în Oceania (cuprinzînd Australia, 
Noua Zeelandă, şi Insulele din Pa
cific) 19 500 C00 (0,3 la sută).

Pe primul loc în cee,a ce priveşte 
ţările se situează Republica Populară 
Chineză, cu 787 176 000 locuitori. Ea 
este urmată de' India (cu 550 374 000 
locuitori), Uniunea Sovietică 
(245 066 000), S.U.A. (207 006 000), In
donezia (124 894 000), Japonia 
(104 661 000), Brazilia (95 408 000), 
R. F, a Germaniei (59175000), Nige
ria (56 150 000), Marea Britanie 
(55 566 000), Italia (54 078 000), Franţa 
(51 260 000) şl Mexic (50 830 000).

Primul oraş al lumii este Shang- 
hóiul, oare numără 10 820 000 locui
tori. Vin, în ordine, Tokio şi New 
York cu 8 841 000 şi, respectiv, 
7 895 000 locuitori. Dacă se ia în 
considerare ansamblul aglomerării 
urbane, pe primul loc trece New 
Yorkul, care, cu suburbiile sale, 
are 11 572 000 locuitori. După acest 
criteriu, există în lume 11 .metro
pole cu mai mult de şapte milioane 
locuitori: New York, Shanghai, To
kio, Buenos Aires, Paris, Pekin, 
Londra, Ciudad de Mexico, Moscova, 
Los Angeles şi Calcutta.

Ţara cu proporţia cea mai ridicată 
a populaţiei urbane este Belgia 
(86,8 la sută). Ea este urmată de 
Australia (85,5 Ia sută), Suedia, Is
rael şi Uruguay (fiecare cu mai mult 
de 80 Ia sută) S. ILL A. şi Canada 
(73,5 la sută). ,

în materie de natalitate, cea mai 
ridicată rată se înregistrează în 
Swaziland (peste 50 la mie). Se apro
pie de această cifră următoarele ţări! 
Afganistan, Liberia, Niger, Pakistan, 
Arabia Saudită.

Recordul de longevitate aparţine 
Suediei, atît pentru bărbaţi, cît şi 
.pentru femei: 71,9 şi, respectiv, 76,5 
ani. Bărbaţii au perspectiva de a trăi 
mai mult decît femeile numai în ur
mătoarele şapte ţări: Nigeria, Volta 
Superioară, Sri Lanka, India, Cambod- 
gia, Iordania şi Pakistan.

în 1971 s-a menţinut tendinţa de 
scădere a. mortalităţii infantile. Rata 
cea mai coborîtă se înregistrează în 
Olanda (11,1 la mie), iar cea mai ri
dicată (ceva mai mult de 100 la mie) 
în unele ţări asiatice.

R. P. UNGARA. — Vedere parţiala 
a Barajului nr, 2 de pe Tisa, aflat 

în construcţie

t

EVENIMENTUL PE SCURT
Cuba va exporta în R.D.G., zahăr, 
sucuri şi conserve de fructe.

0  JOI, A SOSIT EA PEKIN 
HENRY KISSINGER, consilierul pre
şedintelui S. Ü. A. pentru problemele 
securităţii naţionale, care va lua parte 
la consultări concrete cu conducătorii 
chinezi în vederea normalizării în 
continuare a relaţiilor dintre R. P. 
Chineză şi Statele UJnite, procedînd, 
de asemenea, la un schimb de vederi 
în probleme de interes comun — a- 
nunţă agenţia China Nouă. t a  sosire, 
Henry Kissinger a foss salutar, pe ae
roport, de Ci Pîn-fei, ministrul chinez 
al afacerilor externe, Ciao Kuan-hua, 
adjunct al ministrului de externe, şi 
de alte persoane oficiale.

•  LA ORHUS S-A DESCHIS UN 
SIMPOZION PRIVIND COLABORA
REA ECONOMICA ŞI COMERCIA
LA A DANEMARCEI CU STATELE 
SOCIALISTE EUROPENE, organizat 
din iniţiativa Consiliului industrial ál 
acestei ţări. La lucrări participă re
prezentanţi ai unui număr da 150 de 
firme şî organizaţii industriale şi agri
cole daneze.

•  IN BAZA UNUI DECRET E- 
MIS LA MOGADISCIO, guvernul So
maliei a preluat controlul asupra co
mercializării bumbacului şî plantelor 
oleaginoase cultivate în ţară. Toata 
operaţiunile de vînzare şi cumpăra:* 
a acestor produse agricole vor fi efec

tuate, de acum înainte, de Agenţia de 
stat pentru dezvoltarea agriculturii.

I
m  IN SPIRITUL APLICĂRII A- 

CORDURILOR INTER YEMENITE 
DE LA CAIRO — din 28 octombrie 
1972, şi de la Tripoli — din 28 noiem
brie 1972, care au pus capăt , conflic
tului dintre Republica Arabă Yemen 
şi Republică Democratică Populară a 
Yemenului, miercuri s-a procedat la 
un schimb de prizonieri în zona sud- 
yemenită Kirch, informează agenţia 
France Presse.

Schimbul de prizonieri s-a desfăşu
rat în prezenţa delegaţiilor oficiale ale 
guvernelor celor două state yemenite.

•  LA BERLIN A FOST SEMNAT 
PROTOCOLUL PRIVIND SCHIM
BURILE DE MĂRFURI INTRE R. D. 
GERMANĂ ŞI CUBA în anul 1973. 
Documentul, care prevede o creştere 
cu zece la sută a volumului schimbu
rilor, stipulează livrarea de către 
R.D.G, în Cubâ de produse ale in
dustriilor constructoare de maşini, chi
mice şi electrotehnice şi îngrăşăminte}.

•  LA 15 FEBRUARIE, IN UNIU
NEA SOVIETICĂ a fost lansată sta
ţia automată „Prognoz-3“ — anunţă 
agenţia TASS. Staţia face parte din 
seria laboratoarelor automate „Pro- 
gnoz*, a căror lansare a început în 
anul 1972 şi este, destinată studierii 
în continuare a radiaţiilor corpusculare 
şi roentgen ale Soarelui şi ale cîmpuri- 
ior magnetice din stratosfera. Staţia, 
a cărei greutate este de 845 de kilo
grame, a fost plasată pe orbita calcu
lată, iar întreaga aparatură ştiinţifică 
şi de control funcţionează normal.

•  UZINELE FORD AU LUAT 
MASURI pentru scoaterea din circu
laţie sau din comerţ a unui număr 
de 82 540 de automobile care au de
fecte la sistemul de direcţie. Firma a 
anunţat că acesta .este al doilea caz 
de preluare a automobilelor »Ford“, 
în anul 1973, precizînd însă că din 
cauza defectelor semnalate nu s-au 
produs accidente.

Evoluţia situaţiei» I

politice dm Uruguay
Montevideo. — „Puterea executivă 

va crea căile instituţionale specifice 
pentru ca participarea forţelor arma
te la problemele naţionale să aibă 
loc într-un cadru legal şi constitu
ţional“ — a declarat preşedintele 
Uruguayului, Juan Maria Bordaberry, 
în prima sa alocuţiune televizată, 
după recenta criză survenită la Mon
tevideo. In acest sens, a. arătat el, 
va fi creat un Consiliu al Securităţii 
Naţionale, ce va avea sarcina de 
a-1 asista pe preşedintele republicii 
în crearea condiţiilor necesare în
făptuirii obiectivelor de interes .na
ţional. Ministerul Apărării, precum 
şi forţele armate vor avea un rol 
In acţiunea de planificare naţională, 
ca şi ministerele de interne şi de 
externe, a arătat în continuare 
Bordaberry.

Şeful statului Uruguayan a ţinut 
să sublinieze că vor fi menţinute 
libertăţile şi instituţiile democratice. 
„Preşedintele n-ar fi acceptat să ab
dice de la responsabilităţile pe care 
le are în  apărarea acestor valori, 
iar forţele armate din Uruguay in-ar 
fi îndrăznit niciodată să Ie afecteze* 
—■ * spus Juan Maria Bordaberry.

După devalorizarea dolarului

Dezvoltarea producţiei de legume
Urmare din pag. I)

pune rezolvarea operativă a proble
mei mecanizatorilor.

Pentru asigurare,a unui grad ridi
cat de fertilitate a solului noi am 
procurat şi aplifcat 120 tone Îngră
şăminte fostatice, revenind în medie 
400 kg la hectar. Avem, de aseme
nea, depozitate 90 tone îngrăşăminte 
azotoase care urmează să fie admi
nistrate în primăvară o dată cu e- 
fectuarea lucrărilor de pregătire a 
solului şi fazial, în timpul vegeta
ţiei. La fel, este în curs de des
făşurare acţiunea de procurare a 
îngrăşămintelor organice şi aplica
rea acestora pe terenurile cu o fer
tilitate redusă. Pînă ia ora actuală 
*u fost asigurate abia 300 tone, ceea 
ce denotă că va trebui să întreprin

dem măsuri urgente pentru impulsio
narea acestei acţiuni în toate fermele 
proprii.

In vederea extinderii mecanizării 
am stabilit ca însămînţarea şi plan
tai ea răsadurilor să se realizeze pe 
întreaga suprafaţă în brazde înalte, 
cu excepţia suprafeţelor destinate 
culturii de fasole verde, care va fi 
recoltată cu combina. Lucrările de 
întreţinere vor fi uşurate şi de fap
tul că în combaterea buruienilor se 
va folosi pe scară largă chimizarea, 
primind deja repartiţia de erbicide 
la nivelul necesităţilor.

Materialul săditor pentru fermele 
proprii ale întreprinderii se va asi
gura îiî se.;ele-înmulţitor de la Me
diaş şr Brateiu, precum şi într-un 
solar cald. Va trebui să asigurăm

pesté 3,5 milioane fire răsaduri (to
mate, ardei, vinete şi varză timpurie), 
în acest scop au fost luate măsuri 
pentru dezinfectarea solului din sere 
şi pentru pregătirea patului germi
nativ în vederea însăminţărilor şi 
repi catului, lucrări eşalonate conform 
graficelor. Pentru acoperirea solaru
lui cald şi a unui solar în cîmp, 
în -suprafaţă de un hectar, unde 
urmează a se cultiva tomate, s-au 
procurat 8 tone folii de polietilenă. 
Sínt asiguraţi şi parii de susţinere 
a tomatelor.

Un rol important în sporirea pro
ducţiei legumicole îl are, fără îndo
ială, irigarea unor suprafeţe cît mai 
mari. In această privinţă conduce
rea întreprinderii a  făcut demersu
rile necesare pentru procurarea a 
4 agregate de irigat A.P.T. 4, In

acelaşi timp s-au luat măsuri pen
tru executare« reparaţiilpr necesa
re la agregatul preluat de la C.A.P. 
Brateiu.

S-a acordat o mare atenţie asi
gurării condiţiilor de cazare pentru 
muncitorii din alte judeţe. Astfel, 
s-a asigurat pentru fiecare fermă le
gumicolă cîte o baracă-dormitor care 
urmează să fie montată în aceste 
zile. Am stabilit totodată realizarea 
unor şoproane strict necesare bunei 
desfăşurări a procesului de produc
ţie.

Lucrătorii din fermele întreprin
derii noastre sínt hotărîti ca prin apli
carea măsurilor stabilite să contri
buie la sporirea producţiei lsgumi- 
cole şi, pe această cale, îa buna 
aprovizionare a populaţiei.

Paris 15 (Agerpres), — „După de
cizi, a guvernului american de a de
valoriza dolarul cu 10 la suta, uşu
rării şi satisfacţiei resimţite marţi 
de partenerii S.U.A. le-a urmat, 
miercuri, neliniştea“ — relatează a- 
genţia France Presse înlr-un comen
tariu consacrat situaţiei monetare 
după redeschiderea majorităţii burse
lor de devize. Dacă pe planul mone
tar devalorizarea ar putea, într-ade
văr, reinstaura calmul, înlăturînd ne
cesitatea pentru unele ţări, cum ar 
fi R.F. a Germaniei, de a absorbi 
cantităţi uriaşe de dolari, pe plan 
comercial ţările vest-europene şi Jâ„ 
ponia se. tem ca măsura americană, 
adăugîndu-se celei din decembrie 
1971, va duce l.a un avantaj consi
derabil pentru exporturile S.U.A, 
Această temere este accentuată şi 
de reacţiil-e Congresului S.U.A. la 
aprecierea preşedintelui Nixon că 
devalorizarea nu este decit o mă
sură temporară, reacţii ce demons
trează că Administraţia nu va avea 
nici un fel 'de dificultăţi în legife
rarea unor măsuri comerciale pro- 
tecţiohiste.

Washington 15 (Agerpres). — De
valorizarea dolarului va avea . o

oarecare influentă asupra volumului 
cheltuielilor militare americane în 
străinătate — a declarat un purtător 
de cuvînt al Pentagonului. Reducerea 
valorii monedei americane va avea, 
de asemenea, efecte asupra vînzăn- 
lor de material militar american că
tre alte state. Preocuparea esenţială 
a ministrului apărării, Elliott Richard, 
son, se referă la reducerea puterii 
de cumpărare a trupelor şi perso
nalului auxiliar americane staţiona
te în străinătate — a precizat pur
tătorul de cuvînt.

Berna 15 (Agerpres). — Elveţia a 
hotărît menţinerea cursului fluctu
ant al monedei .sale, amînînd, pentru 
moment, fixarea unei noi , parităţi 
franc-clolar, „Cabinetul federal şi 
banca centrală consideră că luarea 
unei hotărîri în momentul de faţă 
ar fi prematură" — se arată în de
claraţia guvernamentală.

Paris 15 (Agerpres). — La înche
ierea şedinţei de miercuri a Consi
liului de Miniştri francez, purtătorul 
de cuvînt guvernamental, Jean-Phi- 

, lippe Lecat, a rezumat astfel pezîţia 
Franţei în legătură cu ultimele evo
luţii monetare: devalorizarea dolaru

lui constituie soluţia indicată pentru 
o situaţie caracterizată de un de
ficit profund şi persistent al balan
ţei de plăţi americane} Franţa s-a 
străduit să aibă, printr-o concertare 
constantă, o atitudine comună cu 
partenerii săi vest-europeni; pro- 
idemele de fond ale sistemului mo
netar internaţional rănita nerezolva
te, sporirea numărului monedelor 
flotante repunînd în chestiune baze
le sistemului de la Bretton Woods.

Belgrad 15 — Corespondentul A- 
gerpres, S. Morcovescu, transmite: 
Consiliul Executiv Federal al R.S.F. 
Iugoslavia, prezidat de Gemal Bie- 
dici, preşedintele consiliului, a exa

minat evoluţia evenimentelor inter
naţionale pe plan monetar $1 a ho
tărît ca paritatea valutei naţional*, 
dinarul, să fie adaptată la modifică
rile efectuate în alte ţări.

Dinarul a fost devalorizat în raport 
ru aurul, cu 10 Ia sută. In «cest fel, 
cursul dinarului în raport ca dola
rul rămîne, după ultima devaloriza
re a monedei S.U.A., neschimbat, 
respectiv 17. dinari pentru un dolar.

Consiliul Executiv Federal a *- 
doptat şi o hotărlie privind pla
fonul maxim al preţurilor la toaie 
produsele şi serviciile.
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